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»Ni dobre vojne 
in slabega miru« 

Večina misli, modrosti in re
kov na temo vojna - mir govori 
v prid razumu. Od vseh, ki sem 
jih lahko prebral, se mi zdi naj
bolj reprezentativna Frankli-
nova misel: »Ni dobre vojne in 
slabega miru.« 

O vsem, čemur smo te dni 
priča, je bilo ie toliko poveda
nega, da bi hotenje, napisati ne
kaj novega, daleč preseglo moje 
sposobnosti. Poleg tega se stvari 
sučejo s tako naglico, da najbolj 
sveze novice v nekaj urah zasta
rajo. Vendar sem bil kljub temu 
hvaleten uredniku, da me je po
vabil napisati nekaj vrstic. Tako 
imam motnost zliti na papir ne
kaj tistega, kar mi, tako kot 
mnogim med vami, te dni leži 
na duši. 

Kjer je volja, je moina tudi 
uspešna pot. In če smo Slovenci 
kdaj povedali, kam in kaj ho
čemo, smo to storili konec lan
skega leta na referendumu. 25. 
junija letos pa so poslanci repu
bliške skupščine opravili tisto, 
kar smo jim z referendumom 
naloiili. Dvomim, da je bila 
v zgodovini našega naroda ka
tera odločitev tako enotna, svo
bodna in spontana, kot je bila 
ta. Nenazadnje je odločitev se
števek volje velike večine prebi
valcev Slovenije, ki smo jo izra
zili na referendumskih lističih. 
Računati je bilo, da bo začetek 
teiaven. V letih skupnega življe
nja v Jugoslaviji so zrasle 
mnoge vezi. Vse korenine so se 
tako prepletle, da jih ni eno
stavno ločiti. Da pa bo za pre
pričevanje, naj vendar osta
nemo skupaj, uporabljeno tudi 
orožje, tega noben normalen 
človek res ni mogel pričakovati. 

Od fanatizma do barbarstva je 
samo en korak in čeprav smo 
vsem dopovedovali, da »v srcu 
dobro mislimo« in da se na pot 
podajamo s Prešernovo, v verze 
ujeto mislijo: »Žive naj vsi na
rodi...«, so se fanatični zago
vorniki enotne Jugoslavije odlo
čili storiti tisti nori, absurdni 
korak. Mrtvi, na obeh straneh 
jih obtožujejo! Njihova obtožba 
je tako silovita, da ji je moral 
prisluhniti ves svet. 

Zaradi nečimrnosti in samo-
Ijubja tistih, ki mislijo, da mora 
biti svet oblikovan po njihovi 
podobi, takšni pa ne sede le 
v Beogradu, temveč tudi v Was-
hingtonu, Moskvi in drugod, je 
precej verjetno, da bo naša pot 
še dolga. Eno pa je gotovo. Ge
nerali so z napadom na Slove
nijo podrli vse mostove, zato 
prave poti nazaj ni. Sta le tak
tika in strategija. Prepričan 
sem, da sta pravi takšni, ki za 
seboj ne puščata mrtvih in po
habljenih. Pri tem namreč ob
staja velika nevarnost, da nam 
nasprotna stran vsili ali podta
kne generalsko razmišljanje. 

Razumljivo je, da se vsak 
bori za tisto, kar mu omogoča 
zadovoljno življenje in Slovenci 
smo ves čas obilo prispevali 
v državno blagajno, iz katere se 
delno še in se je financirala tudi 
JLA. Vendar kolikor bolj bodo 
pritiskali na nas, toliko manjša 
bo možnost za kakršnokoli 
obliko skupnega življenja. 

Čeprav imajo verjetno prav 
tisti, ki menijo*, da so nam gene
rali precej skrajšali pot do sa
mostojnosti, mislim, da nas je 
večina takšnih, ki bi jo bili pri
pravljeni v celoti prehoditi, da 
le staršem ne bi bilo treba poko
pavati svojih otrok. A ni izbire! 
Ko si bomo končno lahko pro
sto oblikovali naš življenjski 
prostor, morajo ostati najpo
membnejši vladni resorji tisti, ki 
do sedaj to niso bili. Fantje in 
možje, ki so te dni branili našo 
samostojnost, zgledajo prav 
všečno v vojaških uniformah 
TO, vendar jih je mnogo bolj 
prijazno srečevati v njihovem 
običajnem okolju. Vojska je 
vojska in kot je rekel J. F. Ken-
nedv: »Nekoč bo človeštvo mo
ralo narediti konec vojskova
nju, sicer bo vojskovanje nare
dilo konec človeštvu«. 

PREDSEDNIK 
Skupščine občine Kamnik 

MAKS LA VRINC 

Odločna obramba 
slovenske državnosti 

"POJASNILO 
Spoštovani bralci, neposredno po svečani razglasitvi sa

mostojnosti Republike Slovenije in prazničnem vzdušju, ki 
smo se mu predali 26. junija in v zgodnje jutranje ure 27. 
junija, so se dogodki, s katerimi niso računali največji 
pesimisti, začeli odvijati z bliskovito naglico. 

Skorajda vse nas je presenetila brutalna agresija okupa
torske vojske, toliko bolj pa tudi nas v uredništvu, zato 
preprosto iz tehničnih razlogov nismo mogli reagirati tako, 
kot ste to od nas morda pričakovali. Ta pričakovanja so bila 
morda toliko večja, ker ste prejšnjo številko dobili v roke 
s štiri ali pet dnevno zamudo. V dobri veri, da ne pride do 
najhujšega, je bila prejšnja številka tehnično in grafično 
pripravljena za tisk že v sredo zvečer, ko smo v tiskarno 
posredovali tudi tekst o praznovanju neodvisnosti v Kam
niku. Glede na to, da se časopis tiska v zgodnjih jutranjih 
urah, smo si pustili za ta čas »maneverski« prostor za 
montažo fotografije, ki pa je naša sodelavka več ni uspela 
spraviti do tiskarne. Pretrgane cestne povezave z Ljubljano 
so botrovale temu, da je časopis, ki je bil natisnjen že 
v četrtek, 27. junija ob 8. zjutraj, obležal v ekspeditu do 
ponedeljka, ko ste ga šele prejeli. Upam, da boste naše 
pojasnilo sprejeli z razumevanjem. 

Urednik 

GOSPODARSTVO 

Velika posredna vojna, 
še večja pa skorajšnja 
gospodarska škoda 

Člani izvršnega odbora kamniškega Kluba direktorjev so na zadnjem 
sestanku ugotovili, da je bila tudi v kamniški občini posredna vojna škoda 
velika. Po prvih ocenah znaša nekaj deset milijonov dinarjev - samo 
v Titanu so na primer to škodo ocenili na 24 milijonov dinarjev. Vsi pa se 
zavedajo, da bo ogromna gospodarska škoda, ki bo sledila kmalu po 
»vojnem šoku«, še veliko večja. Tudi najmanjši »kratek stik« s tujim 
partnerjem - pa tudi z domačimi iz drugih republik - kratka prekinitev 
odnosov, kratek zamik z dobavnimi roki in plačili lahko pomeni dolgotra
jen izpad dohodka. 

Slovesnost ob 
proglasitvi slovenske 
suverenosti - na 
predvečer vojne 

Nihče ni slutil, da bo dan kasneje vzdušje povsem drugačno 
kot 26. junija zvečer. Tudi Kamničani so slovesno proslavili 
proglasitev slovenske suverenosti. Zadoneli so prešerni zvoki 
pihalnega orkestra Solidarnost in prisluhnili smo lahko lepim 
pesmim pevskih zborov iz naše občine (velika smola je bila le, 
ker se petja zaradi slabega ozvočenja ni dobro slišalo). Mno-
žiea zbranih Kamničanov je prisluhnila slavnostnemu nago
voru predsednika občine Maksa Lavrinca in dvema kiticama 
Zdravljice, ki je kasneje zadonela tudi iz grl vseh pevcev. 
Svojevrstno doživetje je bil bengalični ogenj s stolpa Malega 
gradu. V zraku je bila svojevrstna napetost - vzhičenost. a pri 
marsikomu pa tudi tesnoba z mislijo na nejasno bodočnost . 

Vdor tankov zgodaj zjutraj naslednjega dne marsikoga ni 
presenetil. 27. junija seje resnična borba za slovensko suvere
nost začela s pravim bojem. Padle so prve žrtve. Slovenski 
narod je zgrožen, vendar je s trdno voljo pripravljen doseči 
resnično suverenost in svobodo na svoji zemlji. Upajmo, da 
cena ne bo prevelika. R. G . 

Foto: Stane Simšič 

Kakorkoli nas tuji partnerji že 
politično podpirajo pri naši osamo
svojitvi, pa niso prav nič sentimen
talni, kar zadeva poslovnost. Kon
kurenca namreč tudi take situacije 
kaj hitro s pridom izrabi. 

Direktorji nekaterih kemniških 
podjetij so med drugim pripovedo
vali, da imajo probleme s plačili in 
nasploh s poslovnimi odnosi s part
nerji iz drugih republik. Posebno 
so izpostavili problem prekinjenih 
bančnih tokov. Ivo Pire. direktor 
kamniške poslovne enote Ljubljan
ske banke je med drugim dejal, da 
vse kaže ria skorajšen razpad banč
nega sistema, saj se večina podruž
ničnih enot Ljubljanske banke 
v drugih republikah hoče osamo
svojiti. Direktorji so se strinjali, da 
je ob tem dejstvu sklenitev poslov 
še toliko težja, saj je težko dobiti 
bančno garancijo. 

Ob tem. da so se kamniški go
spodarstveniki dotaknili proble
mov čedalje večjega zmanjševanja 
družbenega produkta in zaposleno
sti, so <e omenjali, da se kmalu 
lahko nadejamo večjih socialnih 
nemirov. Vsi so omenjali, da so 
imeli v tem obdobju nekaj proble
mov z dobavo surovin (Titan je 
ostal malodane brez železa in me
denine) in repromateriala. sreču
jejo pa se s <ie hujšimi problemi 
- tuji kupci jim ne verjamejo več. 
da so sposobni v roku izpeljati po
sel. 

Kamniški direktorji so zato 
enotno izjavili, da zahtevajo od dr
žavnega vodstva, naj vpliva, da se 
gospodarski tokovi ne prekinejo. 
Največ bodo pri tem seveda za
služni neposredni stiki s kupci, nji

hova pojasnila in osebna zagoto
vila, da bodo stvari nemoteno tekle 
naprej, saj se posamezni »krizni 
štabi«, ki se ustanavljajo v republi
kah, prevečkrat ustavljajo na ma-
kroravni, medtem ko konkretni 
problemi ostajajo nerešeni. 

V času vojne nevarnosti so v po
sameznih podjetjih delno prekinjali 
proizvodnjo, nekatera podjetja pa 
so se odločila, da gredo na kolek
tivni dopust. To je pri drugih po
djetjih v občini povzročilo neke vr
ste negodovanja (zakonci, zapo
sleni v različnih podjetjih), pred
vsem zaradi napačne informirano
sti. Prav zato so direktorji sklenili, 
da se poslej bolje obveščajo in 
sproti pojasnjujejo, zakaj so spre
jeli določene ukrepe. Tokrat so ne
kateri prekinili s proizvodnjo pred
vsem zaradi prekinitve reprove-
rige, ne pa zaradi neposredne 
vojne nevarnosti, kot so nekateri 
napačno sklepali in poenostavljeno 
ugotavljali, da je enim več za življe
nja delavcev kot drugim. Direk
torji so se tudi dogovorili, da svojih 
delavcev, ki so aktivirani v civilni 
zaščiti, ne bodo dodatno plačevali 
(nekateri bojda pričakujejo pla
čane nadure), saj so s tem oprav
ljali le državljansko dolžnost! 

Mnogi so v te namene že več dni 
in noči aktivirani v enotah teritori
alne obrambe in organih za notra
nje zadeve. Na žalost so nekateri 
za našo suverenost dali tudi že 
svoja življenja! 

Podjetja bodo zaradi izpada šte
vila delovnih ur omenjenih delav
cev imeli vsekakor veliko posredno 
vojno škodo. 

R O M A N A GRČ A R 
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SODNIKA ZA PREKRŠKE 

SEJA SKUPŠČINE PREKINJENA ZARADI NEDOREČENOSTI V KRAJEVNI 
SKUPNOSTI 

Zaplet pri ureditvenem 
načrtu M-7 

Prekinjene seje skupščine so v naši občini očitno postale že navada. 
Delegati so po sedmih urah sedenja, v takrat (26. junija) soparni in zatohli 
dvorani, povsem obupali. Dovolj so imeli neusklajenih točk in pregovarja
nja ter odšli (tokrat je skupščina postala nesklepčna zaradi manjkajočega 
delegata v zboru krajevnih skupnosti). To je povsem razumljivo, saj so 
dnevni redi dolgi, zaustavlja pa se tudi pri neusklajenih stvareh, ki bi 
morale priti pred delegate bolje pripravljene. Delegati so naveličani 
dolgih dnevnih redov, vendar pa jim je na to župan odvrnil, da bi se ob 
krajših zasedanjih morali potem sestati večkrat na mesec. 

Sporen je bil odlok o sprejemu 
ureditvenega načrta M-7 Mekinje. 
Čeprav se je pripravljalec načrta 
(inž. arh. Borut Ulčar, sicer tudi 
Mekinjčan) s krajani na javnih 
obravnavah večkrat sestal in so se 
pogovarjali o spornih zadevah, je 
potem marsikaj, glede na pogo
vore, iz načrta »brisal« in tako 
očitno niso bili na koncu vsi zado
voljni. 

Zakaj gre? Krajevna skupnost si 
že dalj časa želi urediti nekakšen 
center vasi, v okolici pa bi uredili 
več poti, a kar je najvažnejše, s tem 
načrtom bi dali zeleno luč za zače
tek gradnje mrliških vežic, za ka
tere v tej krajevni skupnosti sedaj 
poteka že drugi samoprispevek. 

To si želijo vsi, tudi Milan Winš-
nurer, kot je večkrat zatrdil med 
samim ugovarjanjem omenjenemu 

ureditvenemu načrtu. Nasprotuje 
mu namreč le na mestu, ki posega 
v lastnino njegove družine. Prav na 
njihovem travniku so predvideni 
trgovina, kulturni dom in avto
busna postaja. Planirane so tudi tri 
stanovanjske hiše. Vendar je to le 
vizija načrtovalca, ki z vstavkom 
o omenjenih objektih daje mož
nost, da slednji tam nekoč tudi so 
- ali pa ne, kakor se bo odločila 
krajevna skupnost (ali bo potrebo
vala trgovino, avtobusno po
stajo . . . ali ne) in kar je še posebej 
pomembno, le v primeru, če se bo 
iastnik odločil to zemljišče investi
torju tudi prodati. Če pa ne, tega 
tam pač ne bo. Prisiliti ga v to ne 
more nihče. Tega pa se po besedah 
delegata družbenopolitičnega 
zbora Milana Winšnurerja njihova 
družina najbolj boji in to zaradi 
slabih izkušenj iz Novega trga. 

Tudi obljuba izvršnega sveta (to bi 
dali tudi v ureditveni načrt, če bi 
bilo treba), delegatu ni nič zalegla. 
Potem, ko pa se je vodstvo odločilo 
za kratko prekinitev seje skupščine 
in za usklajevanje izvršnega sveta 
kot predlagatelja s predsednico 
krajevne skupnosti Marijo Reba. 
ki je tudi pred tem sodelovala v po
govorih s prizadeto družino in Mi
lanom Winšnurerjem, kot priza
deto stranko, pa je bila po njihovi 
vrnitvi iz usklajevalnega sestanka 
skupščina že nesklepčna. 

Na nek način so delegati tudi 
tako protestirali nad morda preti
ranim upoštevanjem posameznika 
v primerjavi z družbeno pomemb
nimi zadevami. Za kakšno ceno, so 
se spraševali nekateri, se bo grad
nja vežic zaradi nesprejetja uredi
tvenega načrta, za katere se že ne
kaj let steka denar vseh krajanov, 
zavlekla pozno v jesen? Pa ne, da 
je posameznik pri tem lahko oško
dovan, moti jih le-to, zakaj se že 
pred tem, namreč pred sprejema
njem v skupščini, vse dileme med 
Winšnurerjem in pripravljaleem 
načrta in gradiva ter navsezadnje 
krajevno skupnostjo, niso razči
stile! 

ROMANA GRČAR 

Visok 
osebni 
dohodek 

Člani izvršnega sveta so na seji 
med drugim pregledali tudi porabo 
sredstev za osebne dohodke pri ne
katerih porabnikih proračuna in 
pri tem ugotovili, da si je v maju 
mesecu sodnik za prekrške izplačal 
enormno visok osebni dohodek 
(prav tako njegova tajnica) in re
gres za dopust. Od aprila si ga je 
povečal namreč za 67 odstotkov 
(po podatkih tako znaša OD kam
niškega sodnika za prekrške okoli 
32.000 dinarjev). Vsota niti ne bi 
smela biti sporna, je dejal eden od 
članov izvršnega sveta. Vsi bi na
mreč morali težiti za boljšimi po
goji! Bolj sporno je dejstvo, da se 
sodnik za prekrške ni držal dogo
vora o izplačevanju dohodkov v dr
žavni upravi (ti so že nekaj mese
cev zamrznjeni); in to, da je nje
gova pisarna - kot je zatrjeval pred 
delegati skupščine ob podajanju 
poročila o svojem delu - materi
alno popolnoma neopremljena in 
da so v zadnjem času lahko kupili 
le en pisalni stroj!? Kako torej 
lahko »zapravlja« za osebne do
hodke, če nima niti primernih os
novnih sredstev? 

R. G. 

ODLOK O USTANOVITVI RADIA KAMNIK VRNJEN AGROMELIORACIJE NA VELIKI PLANINI IN 
V OSNUTEK NA RAKITOVCU 

Kakšen radio? 
Ker je bilo v zvezi z odlokom o ustanovitvi Radia Kamnik veliko 

nejasnosti, so se delegati odločili, da se odlok vrne v osnutek in da se, na 
podlagi usklajevanja med strankami in predlagateljem, do septembra 
pripravi usklajen predlog. 

Osrednja dilema je bila dana 
s strani poslanskega kluba Demos, 
ki je s svojim amandmajem zahte
val, da ima skupščina, kot ustano
vitelj, več vpliva na vsebino in pro
gram kot celoto ter da naj zato 
postane tudi 51-odstotni lastnik ra
dia. To pa je s podjetniške plati 
precej zapletena stvar. Skupščina 
je namreč, kot ustanovitelj, za for
malno pridobitev frekvence (prav 
zato pa je potrebna formalnost, ki 
se ji reče odlok o ustanovitvi Ra
dia) prispevala 10.000 dinarjev, kar 
pa v nobenem primeru ne more biti 
51 odstotni lastniški delež, saj bo 
moral tisti, ki se bo lotil radijske 
tehnike, vložiti v oblikovanje stu
dia in ostale radijske opreme, vsaj 

nekaj deset (če ne sto) tisoč nem
ških mark. 

Delegat Liberalnih demokratov, 
njihova stranka je tudi predlagala 
sprejetje odloka o ustanovitvi Ra
dia, je dejal, da so imeli v mislih 
predvsem komercialni radio, saj je 
vsem jasrfo, da v proračunu ne bo 
denarja za te stvari. Medij se bo 
moral komercialno preživeti sam, 
zato bo moral imeti ustrezen pro
gram, strinja pa se, da bodo v pro
gramskem svetu predstavniki vseh 
strank, ki naj bi zastopali interes 
javnosti in bi skrbeli za ustrezno 
programsko politiko. 

Delegati so sprejeli sklep, da se 
bo septembra, ko naj bi dobili us
klajen predlog, odlok vrne v fazo 
osnutka. R. G. 

Delo skupščine 
do nadaljnjega 
preloženo 

Nadaljevanje 26. junija prekinjene seje je bilo predvi
deno 3. julija, vendar pa je bilo zaradi nastalih vojnih 
razmer zasedanje odpovedano. Ne zato, ker tistega dne 
delegati fizično ne bi zmogli poti do občinske stavbe, 
ampak zato, ker pod psihičnim pritiskom vojne verjetno ne 
bi mogli korektno razpravljati o tako pomembnih temah, 
kot je socialni program občine in reševanje problema brez
poselnih. Predsedstvo se je na predlog predsednika skupš
čine Maksa Lavrinaca zato z večino glasov odločilo, da sejo 
skupščine do nadaljnega preloži. 

R. G . 

OBČINA NAJ POSREDUJE MED LOVCI IN KMETI 

Lovskogospodarski 
načrti niso sprejeti 

Na območju občine je v zadnjih letih opaziti vse več jelen jadi in divjih 
prašičev, ki kmetom delajo škodo na polju. Lovci se sicer trudijo, da bi 
čimbolj omejili prirast omenjenih živali, vendar zaradi slabih preventivnih 
ukrepov niso vedno dovolj učinkoviti. Škodo, ki jo utrpijo kmetje, lovske 
družine ne izplačajo vedno, ali bolje, kmetje zaradi slabih izkušenj ne 
gredo v sodno izterjavo, ker nimajo niti znanja za take postopke. 

O tem so govorili posamezni 
predstavniki ene in druge strani 
(kmetov in lovcev) na zasedanju 
skupščine. Na osnovi navedenega 
je bilo s strani kmetov predlagano, 
naj bo posredik in pravni zastopnik 
v sporih z lovsko družino poslej 
občina. Zatem so se zvrstili argu
menti tako ene kot druge strani. 
Kmetje so dejali, da so v nekaterih 
višinskih predelih že davno opustili 

sejanje pšenice in koruze. Lo\ci pa 
so se branili, češ. kako naenkrat 
toliko pritožb, ko pa na območju 
občine lani ni bilo nobenega zah
tevka po oceni storjene škode. 
Mnenja so bila navzkrižna, prav 
zato delegati ob glasovanju niso 
sprejeli petletnih lovskogospodar-
skih načrtov lovskih organizacij 
v občini. 

R. G. 

Izboljšanje pogojev za 
delo 

Agromelioracije imajo zaradi 
slabih izkušenj Komendčanov 
z nikdar dokončano melioracijo 
zelo slab prizvok. Prav zato sta od
loka o uvedbi agromelioracijskega 
postopka na območlju skupnega 
pašnika Velika planina in na Raki-
tovcu med delegati povzročila do
kaj mešane občutke. Najprej je vse 
zanimalo, kaj bo sploh doseženo 
z agromelioracijami na Veliki pla
nini. Razloženo jim je bilo, da bi 
s tem uredili in očistili zaraščene 
pašnike - to so predvsem zemelj
ska dela, s katerimi bi se izboljšali 
pogoji tako za življenje kot za 
boljšo pašo na planini. 

Delegati iz Komende, ki imajo 
slabe izkušnje še iz obdobja »nedo
rečene« melioracije, so dejali, da bi 
bilo v tem primeru neumestno v za
deve vključevati Kmetijsko za
drugo Emona iz Domžal kot glav
nega investitorja, saj je nalogo 
v Komendi izvedla nestrokovno, 
mnogi računi pa so ostali še vedno 
neporavnani, zato občino svarijo, 
da tokrat ne naredi podobne na
pake . 

Predlagatelj je dejal, da sta ome
njena odloka na dnevnem redu 

predvsem z namenom, da občina 
pridobi dokument za začetek del 
na planini - na demografsko ogro
ženem območju, za katerega bi de
nar prispevala republika. Ker bi 
sicer težko prišli do teh sredstev, so 
se odločili, da stvari vseeno spe-
ljejo s pomočjo Kmetijske zadruge 
Emona (ker je uradno edini inve
stitor lahko le ona!), saj druge 
v Kamniku zaenkrat še ni. Seveda 
pa bo poskrbljeno, da bodo kmetij
ski inšpektorji in tudi ostali kmetij
ski delavci zelo podrobno nadzirali 
vsa dela. Veliko prahu je vzdignil 
delegat Peter Burger iz Komende, 
ki je pripomnil, da agromelioracije 
na planini niso tako pomembne, 
češ. saj še nižinski kmetje nimajo 
vsega urejenega, torej zakaj denar 
zapravljati za manj plodno višinsko 
zemljo. Seveda mu je kar nekaj 
delegatov - kmetov s tuhinjskega 
konca ogorčeno odgovorilo, da si 
tudi višinski kmetje zaslužijo, da se 
jim izboljša pogoje življenja in 
uredi obdelovalno površino. 

Delegati so odloka o uvedbi 
agromelioracijskega postopka na 
Veliki planini in Rakitovcu spre
jeli. 

R. G. 

ŠLAKERJEV PREHOD IN POT TER PRAŠNIKARJEV 
DREVORED 

Demosov amandma 
sprejet 

Po dolgotrajnih dogovarjanjih med predlagateljem in Demosom, ki je 
predlogu delno ugovarjal, so se delegati končno odločili, da ugodijo 
obema stranema. Namreč v predlogu, da bi preimenovali Mekinjski 
drevored v Prašnikarjev drevored, ni bilo prav nič spornega. Vprašljivo pa 
je bilo, ali preimenovati tudi Malograjski prehod po Šlakarju, ki je bil ob 
tem prehodu v Mesnerjevi hiši tudi rojen. 

Poslanci Demosa so že na prejš
nji prekinjeni seji skupščine menili, 
da je bil Šlakar le prepomemben 
mož za poimenovanje samo tako 
neuglednega prehoda, kot je Malo
grajski, zato predlagajo, da se po 
njem imenuje tudi pot od Samče
vega predora oziroma Kidričeve 
ulice do Žal. saj je omenjeni kam
niški rojak prav to pot pomagal 
s svojimi prispevki zgraditi. Obe
nem so v poslanskem klubu De
mosa menili, da prav tako kot 
s preimenovanjem Malograjskcga 
prehoda tudi s potjo na Zale ne bi 
bilo bistvenih stroškov, saj tudi na 
tem predelu ni hiš in zatorej ne bi 
prišlo do sprememb dokumentov 
in hišnih številk. To je bil namreč 
argument izvršnega sveta, da na 
prvotni predlog preimenovanja pri

stane, saj v zvezi s tem ne nastajajo 
posebni stroški, za katere v prora
čunu trenutno še nimajo pokritja. 
Za bodoče spremembe, ki bodo 
vsekakor potrebne, pa izvršni svet 
predlaga, naj občani zbirajo pred
loge o preimenovanju ulic in trgov 
v Kamniku, komisija za preimeno
vanje pa jih bo preučila. 

Ob glasovanju, ki je sicer doži
velo nekaj nesporazumov in napač
nih razlag, so delegati sprejeli od
lok o poimenovanju prehoda in 
poti po Šelakarju ter drevoreda po 
Prašnikarju - torej amandma po
slanskega kluba Demos je bil spre
jet ob osnovnem predlogu izvrš
nega sveta. Da bi le bili vsi zado
voljni! 

R. G. 

NAVODILA 
ZA OBNAŠANJE 
PREBIVALCEV OB 
NEVARNOSTI UPORABE 
STRUPOV IN BIOLOŠKIH 
AGENSOV 
KEMIJSKA SREDSTVA 

Strupi so različne kemične snovi, ki škodljivo vplivajo na člo
veka in okolje. Z njimi se lahko izvede napad na ljudi, živali ter 
rastlinstvo, tako da se kontaminirajo - onesnaži se zrak, voda, 
hrana in zemlja ter predmeti splošne rabe in površine. 

ZAŠČITA 
Veljajo osnovna pravila osebne in kolektivne zaščite, t. j . takojš

nja uporaba zaščitne maske, zaščita odkritih delov kože oziroma 
zaklanjanje v zaprtih, dobro zatesnjenih prostorih, najboljše v za
kloniščih. Pri uporabi zaščitne maske mora le-ta biti na obrazu 
postavljena tako, da hermetično tesni, tako da zrak pri straneh ne 
more vdirati v obrazni del zaščitne maske. Zaščito odkritih delov 
kože vršimo z gumijastimi ali plastičnimi rokavicami, plastičnimi 
vrečkami, pregrinjali in podobnimi materiali. Na odprtem pro
storu se v najkrajšem času umaknemo s kontaminiranega območja 
in v čistem okolju takoj odstranimo kontaminirane dele obleke ter 
se temeljito umijemo z vodo, milom, ali detergentom. Usta in oči 
moramo temeljito spirati s čisto vodo. Če je strup prišel v stik 
s kožo, ta mesta temeljito obdelamo s sredstvom za dekontamina
cijo, upoštevajoč navodila za uporabo posameznih sredstev. 

Le zdravstveno prizadeti naj poiščejo zdravniško pomoč. Za vse 
druge ukrepe moramo upoštevati navodila civilne zaščite. Ob 
uporabi kemičnih sredstev sta lahko kontaminirani voda in hrana, 
če niso izvedeni ukrepi specifične zaščite le-teh. Hrana in voda, ki 
sta shranjeni v dobro zaprti embalaži, sta zavarovani pred konta
minacijo. Po pravilu je kontaminirana samo zunanja stran emba
laže. Kljub temu velja osnovno pravilo, da se sumljiva živila in 
voda uporabljajo šele po opravljeni zdravstveni kontroli. Strupe 
delimo na strupe za onesposabljanje ter na strupe za uničevanje. 

1. STRUPI ŽA K R A T K O T R A J N O ONESPOSABLJANJE so 
predvsem kemijske snovi, ki delujejo na sluznico oči in dihal ter 
povzročajo pekoče zbadanje in bolečine v očeh ter solzenje in 
pekoče zbadanje ter bolečine v grlu, kihanje, kašljanje in občutek 
dušenja. 

ZAŠČITA JE OSEBNA IN K O L E K T I V N A . V osebna zaš
čitna sredstva spadajo: zaščitna maska, gumi rokavice, plastična 
pregrinjala. V kolektivna zaščitna sredstva spadajo zaklonišča, ki 
se hermetično zapirajo in so prostori hermetično tesnjeni. 

PRVA POMOČ 
Temeljito umivanje z vodo, milom ali detergentom. Usta in oči 

temeljito spiramo s čisto vodo ali z blago raztopino jedilne sode. 

ZDRAVLJENJE 
Posebni zdravstveni ukrepi niso potrebni, kjer so bili izvedeni 

osnovni zaščitni ukrepi, ker te snovi ne puščajo posledic. Izjema so 
srčni in pljučni bolniki ter drugi, ki morajo v primeru, da se 
poslabša osnovno zdravstveno stanje, poiskati zdravniško pomoč. 

2. STRUPI Z A ZAČASNO ONESPOSABLJANJE Ž D A L J 
ČASA TRAJAJOČIM UČINKOM 

Pri tej skupini kemičnih snovi gre predvsem za strupe, ki povzro
čajo psihične motnje, dezorientiranost v času, prostoru in imajo 
lahko za posledico nesmotrno obnašanje zastrupljenega. 

ZAŠČITA IN P R V A POMOČ sta enaki kot pri strupih za 
kratkotrajno onesposabljanje. Psihično prizadete ljudi pomirjamo. 
Zdravniška pomoč je potrebna samo v težkih primerih zastrupitve. 

3. STRUPI Z A UNIČEVANJE C 

Glavne skupine teh strupov so: živčni bojni strupi, dušljivci in 
mehurjevci. Strupi lahko pridejo v človeka skozi dihala, prebavila 
ali kožo. Znaki se lahko pojavijo pri dušljivcih in živčnih strupih 
takoj, pri mehurjevcih pa šele po nekaj urah. Znaki so odvisni od 
tega, kako je strup prišel v človekovo telo in se zato kažejo kot 
motnje pri dihanju, bolečine v trebuhu, bruhanje in driske. Pri 
mehurjevcih se pojavi pekoča bolečina na koži, rdečina, oteklina 
in kasneje tudi mehurji na koži. 

ZAŠČITA IN P R V A POMOČ sta enaki kot pri strupih za 
kratkotrajno in dalj časa trajajoče onesposabljanje. Psihično priza
dete ljudi pomirjamo. Zdravniška pomoč je potrebna prizadetim, 
ki jih je treba v najkrajšem času pripeljati v ustrezno zdravstveno 
ustanovo. 

Pri uporabi strupov v obliki kapljic moramo, če so le-ti v obliki 
kapljic padli na odkrite dele telesa, uporabljati osebni pribor za 
dekontaminacijo LPD-M1, v katerem so tudi natančna navodila za 
uporabo. V kolikor tega pribora nimamo, uporabimo papirnate 
serviete, toaletni papir za vpijanje kapljic strupa. Mesto na koži, 
po vpijanju s papirjem, posujemo s pudrom, ki ga po cca 30 sek. 
z. vato ali gazo zbrišemo s kože. Temeljito umijemo z milom ali 
detergentom. 

4. BIOLOŠKA SREDSTVA 
Različne vrste mikroorganizmov povzročajo nalezljive bolezni 

pri ljudeh, živalih in rastlinah. Pri uporabi biološkega orožja je 
delovanje in ukrepanje zdravstvene službe primarnega pomena in 
smo zanj usposobljeni pri vsakodnevnem obvladovanju posamez
nih nalezljivih bolezni in epidemij. 

Človek se predvsem okuži z uporabo okužene hrane in vode ter 
predmetov splošne rabe. Značilno za nalezljive bolezni je, da se 
znaki bolezni pojavijo šele čez nekaj časa po okužbi, odvisno od 
vrste klice in načina okužbe. V izrednih razmerah najpogosteje 
nastopajo črevesne nalezljive bolezni, kapljične infekcije in bo
lezni, ki so skupne ljudem in živalim. Nastanejo lahko zaradi 
uporabe biološkega orožja, najpogostejše pa so te okužbe zaradi 
opuščanja osnovnih ukrepov osebne in splošne higiene ter zaščite 
vode in hrane pred onesnaženjem. Osnovna pravila zaščitnega 
obnašanja ljudi so ukrepi osebne higiene, na prvem mestu umiva
nje rok. uporaba samo zdravstveno neoporečne vode in hrane, ki 
je zavarovana pred onesnaženjem in negativnimi zunanjimi vplivi. 
V sistemu javne preskrbe s pitno vodo in s hrano, izvajamo 
sistematičen nadzor s strani pristojnih inšpekcijskih organov ter 
zdravstvene službe. V primeru pojava bolezni je potrebno takoj 
poiskati pomoč zdravstvene službe, ki bo ustrezno ukrepala. 

Kot splošno pravilo obnašanja naj velja: hrano moramo imeti 
zavarovano, primerno pakirano ter shranjeno v manjših čistih 
shrambah, v hladilnikih ali hladilnih skrinjaii. V prvi vrsti uporab
ljamo kuhano hrano, surova živila pa temeljito operemo s čisto 
tekočo vodo. Izogibamo se lahko pokvarljivim živilom. Pijemo le 
vodo iz kontroliranih vodnih virov, a če to ni mogoče jo je 
potrebno prekuhavati pred uporabo. V izrednih razmerah mo
ramo vsi upoštevati pravila poostrenega higienskega režima glede 
osebne higiene in shranjevanja ter priprave hrane in uporabe pitne 
vode. 

Občinski štab za civilno zaščito 
Kamnik 
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IZ ZAKONA O DOHODNINI 

Davki 
V letu 1991 je začel veljati republiški zakon o dohodnini kot 

temeljni zakon v spremembi davčnega sistema. Po njem bodo 
fizične osebe s stalnim bivališčem v Republiki Sloveniji, pod 
posebnimi pogoji pa tudi druge fizične osebe, ki niso rezidenti 
Republike Slovenije, plačevale dohodnino od osnove za dohod
nino. V osnovo za dohodnino se vštevajo naslednji viri: 

- letni znesek osebnega dohodka, zmanjšan za plačane pri
spevke za socialno varnost, 

- prejemki za priložnostno opravljeno storitev, 
- ietni znesek pokojnine, zmanjšan za obračunane prispevke za 

socialno varnost, 
- katastrski dohodek od kmetijskih in gozdnih zemljišč, 
- dobiček, dosežen z opravljanjem dejavnosti, 
- dobiček, dosežen s prodajo kapitala in drugi dohodki po 6. 

členu zakona. 
Zavezanci za dohodnino bodo morali že za leti 1991 na javni 

poziv vložiti davčno napoved za dohodnino do 30. junija 1992, in 
sicer pri davčnem organu občine, kjer imajo stalno bivališče. 

V davčni- napovedi oziroma do izdaje odločbe bo zavezanec 
lahko uveljavljal zmanjšanje osnove za dohodnino za 10% za 
naslednja vlaganja: 

nakup dolgoročnih vrednostnih papirjev; nabava, rekonstrukcija 
in modernizacija osnovnih sredstev, reinvestirani del dobička od 
dolgoročnega vrednostnega papirja; nakup ali gradnja stanovanj
ske hiše ali stanovanja za rešitev stanovanjskega problema zave
zanca in za vzdrževanje teh objektov, kakor tudi odpravo ovir za 
invalida v teh objektih; gradnja malih hidroelektrarn, sredstva 
vložena v varstvo okolja in varčevanje z energijo; vzdrževanje 
kulturnega in zgodovinskega spomenika pod določenimi pogoji; 
nakup zdravil in pripomočkov ter zdravljenje in rehabilitacija 
v zdravstvenih zavodih zase in za vzdrževane družinske člane, če so 
bili na zdravljenje napoteni; plačevanje storitev šolskim zavodom 
za izobraževanje ob delu; sredstva namenjena za znanstvenorazi
skovalno in razvojno dejavnost; nakup knjig in učnih pripomočkov 
in umetniških del; plačane članarine političnim strankam in sindi
katom; denarni prispevki in vrednost daril v naravi za humani
tarne, kulturne, znanstvene, športne, ekološke in religiozne na
mene, kadar so izplačani osebam, ki so organizirane za opravljanje 
takšnih dejavnosti in invalidskim organizacijam. 

Za navedena vlaganja je torej možno uveljavljati znižanje os
nove za dohodnino za 10%. Ta omejitev pa ne velja za naslednja 
vlaganja oziroma zmanjšanja: 

plačane zneske samoprispevka, zmanjšanje za letni povprečni 
osebni dohodek v Republiki Sloveniji invalidom s 100% telesno 
okvaro, če jim je bila priznana pravica do tuje nege in pomoči; 
zmanjšanje za 8% povprečnega osebnega dohodka zaposlenih 
v Republiki Sloveniji zavezancem po dopolnjenem 65. letu staro
sti. 

Vsa sredstva, za katera zavezanec uveljavlja zmanjšanje osnove 
za dohodnino, mora posebej izkazati in dokazati. To pomeni, da 
mora davčni zavezanec take dokumente imeti in jih po potrebi 
v odmernem postopku Upravi za družbene prihodke tudi predlo
žiti, pravico do olajšave pa uveljavljati v davčni napovedi. Doku
ment je torej lahko račun, potrdilo, pogodba, paragonski blok, 
položnica in drugi dokumenti v plačilnem prometu, iz katerega bo 
razviden znesek sredstev, vloženih za namene, za katera se uve
ljavlja znižanje osnove za dohodnino in vsi drugi podatki, da bo 
davčni zavezanec nesporno izkazal in uveljavil znižanje osnove. 
Torej je potrebno že v letu 1991 take dokumente od izdajateljev 
zahtevati in jih shranjevati. 

Na kratko naj omenimo, da bodo zavezancem pri odmeri do
hodnine priznane še posebne olajšave, za vzdrževane družinske 
člane, ki se praktično že upoštevajo pri odmeri določenih podvrst 
davkov, kot na primer pri davku od osebnih prejemkov. Prav 
gotovo bo oblika in vsebina davčne napovedi za dohodnino tako 
pripravljena, da bodo tudi te olajšave zavezanci lahko uveljavili. 
Odmerjena dohodnina se bo zmanjšala za višino odmerjenih ozi
roma obračunanih davkov od posameznih vrst dohodkov, tako, da 
bo zavezanec le doplačal eventuelno razliko pri odmeri, za preveč 
plačani davek pa ima pravico zahtevati vračilo z obrestmi. 

Sicer pa zakonodajalec že v letošnjem letu pripravlja nekaj 
sprememb zakona o dohodnini, saj je republiška vlada dobila 
veliko pripomb na račun nove davčne zakonodaje, in je upoštevala 
predvsem tiste, ki se nanašajo na davčno politiko, torej na višino 
stopenj, olajšav in oprostitev ter na način obračunavanja in pobira
nja davkov. Torej lahko pričakujemo že letošnje leto novosti in 
spremembe na tem področju. 

DIREKTOR 
Uprave za družbene prihodke občine Kamnik 

JOŽE MIHELIĆ 

Poročilo o izgradnji 
telefonskega omrežja 

Dne 17. 6. 1991 je Sklad stavbnih zemljišč občine Kamnik podpisal 
sporazum št. 7/87/1 A o spremembah in dopolnitvah sporazuma o financi
ranju izgradnje razširitve PTT kapacitet na območju VATC Kamnik. 
Glede na to, da je na območju centrale Bakovnik v celoti zgrajeno 
krajevno kabelsko omrežje (KKO) in razvodno naročniško omrežje 
(RNO), je bilo glede na določene spremembe na območju central Center 
in Stranj potrebno dogovoriti medsebojne obveznosti. S tem dodatkom 
k osnovnemu sporazumu, ki je bil podpisan že v letu 1987. so bile 
dogovorjene vse medsebojne obveznosti do konca izgrartrje telefonskega 
omrežja v občini Kamnik. 

PRI POPRAVILU CEST RAČUNAMO NA POMOČ 
REPUBLIKE 

V Motniku še ni videti 
rešitve 

Kratek povzetek: 

- PTT podjetje Ljubljana zgradi 
in financira telefonsko centralo Ba
kovnik za 5.500 priključkov, 
končno telefonsko centralo Stranje 
za 1.000 priključkov, dodatno 
opremo v centrali Center za 900 
novih priključkov, vse prenosne si
steme med centralami, izgradnjo 
novega telefonskega omrežja za 
obstoječe naročnike in za naroč
nike nad dogovorjeno kvoto 5.200 
telefonskih priključkov; 

- Sklad stavbnih zemljišč bo fi
nanciral z zbranimi finančnimi 
sredstvi celotno K K O in RNO 
omrežje za 5.200 novih naročni
kov; 

- Sklad stavbnih zemljišč razpo
laga z naslednjim številom priključ
kov: 

- v centrali Bakovnik 2.600 tele
fonskih priključkov 

- v centrali Stranje 700 telefon
skih priključkov 

- v centrali Center 1.900 tele
fonskih priključkov 

- Sklad ima razpolagalno pra
vico do telefonskih priključkov iz 
navedenega števila najdalj do 31. 
12. 1992; 

- Dokončni rok za izgradnjo 
K K O omrežja na območju central 
Center in Stranje je 30. 6. 1992, vsi 
naročniki, ki se bodo prijavili pra
vočasno pa bodo priključeni naj
kasneje do 31. 12. 1992. 

Priključevanje se bo vršilo po 
posameznih smereh sukcesivno 
glede na pridobitev uporabnih do
voljenj. 

Podrobnejši plan izgradnje tele
fonskega omrežja po posameznih 
vejah in po možnosti tudi priključe
vanje, bo objavljen v naslednjem 
Kamniškem občanu, obveščene pa 
bodo tudi krajevne skupnosti. 

- Vsa osnovna sredstva, ki so 
predmet sporazuma se s pričetkom 
obratovanja prenesejo v osnovna 
sredstva PTT podjetja Ljubljana. 

Glede na predvideno novo orga
niziranost PTT dejavnosti (v javno 

Dopisujte 
v Kamniški 

občan! 

HITRO IN UČINKOVITO POSREDOVANJE CB-jašev 

»Lipa« izredno učinkovita 
pri informiranju 

CB klub »Lipa« Kamnik 
uspešno deluje že leto in pol. Med 
okupacijskim vdorom J L A se je zo
pet vrnil iz anonimnosti. Največje 
zasluge veljajo članoma CB kluba, 
ki sta iz Male planine spremljala in 
oddajala novice o premikih in spo
padih vsem CB-jašem, ki so imeli 
valovno dolžino naravnano na ka
nalu 20 (ta kanal se uporablja le 
v izjemnih primerih). Oba člana 
sem pred kratkim poklicala in ju 
povprašala, kako in zakaj sta se 
odločila za ta informacijska posre

dovanja, ki so bila po vrh vsega še 
nevarna. Izvedela sem, da sta se 
pozno ponoči vračala iz praznova
nja ob razglasitvi in počastitvi nove 
- naše države Slovenije, ko sta po 
CB postaji zaslišala, da se oklepna 
voziia pomikajo proti Sloveniji. 
Odločila sta se, da bosta prevzela 
kanal 20 in sporočala ostalim naj
novejše novice o stanju v državi. 
Že naslednjega dne je večina radio
amaterjev vedela, da bodo lahko 
izvedeli vse o premikih in spopadih 
med TO in J L A od dveh članov 

QSL 
CB radioklub 

kluba »Lipa«. K temu je nato pri
pomogel še predsednik kluba, ki je 
to novico sporočil na radio Slove
nija. Na kanalu 20 sta »lipina« 
člana oddajala noč in dan. Pozab
ljen je bil spanec, kajti v nevarnosti 
je bila mlada država, ki so jo na
padli njeni »prejšnji državljani«. 
Sčasoma so se začeli organizirati 
tudi ostali CB klubi po Sloveniji. 
Tako so dolenjski, štajerski in go
renjski amaterji sporočali najno
vejše novice našima, ki sta jih nato 
takoj posredovala naprej v javnost. 
Vprašanja so deževala, z enako na
glico pa so se vračali tudi odgovori. 
Za konec bom navedla še primer 
ob enem od napadov radijskega 
oddajnika na Krvavcu. 

Vsi so napeto vlekli na ušesa no
vice ob radijskih sprejemnikih ali 
pa so gledali televizijo, ko se je kar 
naenkrat zaslišalo glasno šumenje. 
Kdo naj ve, kaj je bilo? CB-jaši, ki 
so imeli postaje naravnane na pravi 
frekvenci, pa so (preden so sploh 
uspeli vprašati) zaslišali: »Trikrat 
so neuspešno napadli oddajnik na 
Krvavcu, zgrešili so le 20-30m.« 

Oba člana za svoje delovanje za
služita posebne pohvale. »Malo« je 
namreč takih, ki bi s svojim delova
njem izpostavljali svoje življenje za 
domovino. 

S. K. 

podjetje, delniško družbo in po
dobno) in zaradi pričakovane spre
membe predpisov, bosta podpis
nici sporazuma možno spremembo 
v medsebojnih lastninskih odnosih 
opredelili v skladu s takrat ve
ljavno zakonodajo. 

Ostali podatki: 
Sklad stavbnih zemljišč je obrav

naval in potrdil naslednje cene na 
dan 30. 6. 1991: 

1. Polna akontacijska cena za iz
gradnjo RNO-ja 6.448.00 din 

2. Obveznosti za neplačani del 
0,9% od krajevnega samopri
spevka za K K O (podatek je dan za 
KS, ki teh 0,9% niso plačevale) 
5.287,00 din 

Ti zneski se mesečno valorizirajo 
z indeksi rasti cen na drobno. 

V kolikor so KS 0,9 % od krajev
nega samoprispevka redno plače
vale, se postavka 2. naročnikom ne 
zaračunava oziroma se pri delnem 
plačilu znesek ustrezno zmanjša. 
Točne podatke o teh zneskih bodo 
prejeli predsedniki svetov KS. 

Ravno tako z zneskom pod po
stavko 2. ne bodo obremenjeni tisti 
naročniki, kjer so se krajevne 
skupnosti obvezale ta znesek pla
čati iz krajevnega samoprispevka 
v letu 1991. 

Prispevek za izgradnjo krajev
nega kabelskega omrežja (pri
stopni delež) je v enem obroku 
15.600,00 din, v šestih obrokih pa 
18.285,00 dinarjev. 

V pogodbah, ki jih bodo naroč
niki prejeli v začetku julija, bo 
možno navedene zneske plačevati 
v več obrokih. 

SKG Kamnik 
TURNŠEK JANEZ, 

dipl. ing. gr. 

Na eni zadnjih sej izvršnega sveta (25. 6.1991) in potem tudi na 
skupščini so obravnavali problematiko krajevne skupnosti Motnik, ki je 
nedavno, zaradi skrajno slabega stanja ceste skozi vas, protestirala pri 
republiških organih, občinske pa je prosila za vso podporo in pomoč pri 
nadaljnem ukrepanju. Regionalna cesta, ki povezuje Kamnik s Štajersko, 
je namreč prav skozi Motnik močno načeta, predvsem ob določenih 
dnevih, ko je zaradi obnove ceste na Trojane speljan gost promet skozi 
Tuhinjsko dolino. 

Krajani so zato na zadnjem pro
testnem shodu zahtevali, da se jim 
obnovi cesta (do določenega roka, 
če ne, bodo drugače ukrepali), 
hkrati pa so sprožili tudi problema
tiko rezervata avtoceste, zaradi ka
terega razvoj v tej krajevni skupno
sti že nekaj let nazaduje. V protest
nem pismu so Motničani omenili še 
en problem - odprava posledic no
vembrskih poplav spada v pristoj
nost Nivoja iz Celja, slednji pa je 
očitno na oddaljeni Motnik eno
stavno pozabil, saj je stanje še 
vedno nespremenjeno. Krajani 
zato predlagajo, da tudi za njihovo 
območje odslej skrbi PUH (Po
djetje za urejanje hudournikov) iz 
Ljubljane. Kamniški sekretar za 
urejanje prostora in varstvo okolja 
Marko Magister je na osnovi pogo
vora z republiškim ministrom za 
promet in zveze Marjanom Kranj
cem povedal, da je težko realno 
pričakovati, da bi v roku dveh me
secev lahko v Motniku karkoli re
šili, saj je denarja za ceste premalo, 
v Sloveniji pa je sanacije potrebno 
veliko število pomembnih regi-
onalk. 

Občina kandidira za republiški in 
mednarodni kredit 

Do petega julija je bil čas za 
prijavo in vključitev demografsko 
ogroženih območij v naši občini za 
sofinanciranje predlagane gospo
darske infrastrukture od strani re
publike. Na pobudo sekretariata za 
gospodarstvo je bila oblikovana 
občinska komisija, ki je po krajev
nih skupnostih zbrala podatke 
o njihovih potrebah po gospodar
ski infrastrukturi in o tem, kako 

daleč imajo pripravljene posa
mezne projekte. Brez potrebne do
kumentacije (investicijskih progra
mov) namreč ne bo moč pridobiti 
sredstev. 

Obnovo ceste so predvideli 
v krajevni skupnosti Črna; obnove 
je potrebno več lokalk: Smrečjc-
Gozd-Laze, Podlom-Kranjski Rak 
(prijava tudi za mednarodni kredit 
zaradi poškodb v poplavah), v Vra
nji peči bi radi naredili novo traso 
za cesto Kamnik-Vranja peč-Va-
seno in obnovili cesto Spodnje Pa-
lovče-Trobelno; na tem območju bi 
radi zgradili tudi vodovod. 

Komisija je na podlagi predlo
žene dokumentacije, ob že navede
nih cestah, predlagala, da se pri
stopi še k obnovi ceste Stranje-Za-
kal, Motnik-Zajasovnik in k rekon
strukciji lokalne ceste Vrh nad 
Krašnjo-Gabrovica v krajevni 
skupnosti Pšajnovica ter k asfalti
ranju ceste Podhruška-Sela-Nagrot 
na odseku Znojila-Žubejevo-Bela 
Peč. 

Poleg palovškega vodovoda je ta 
potreben tudi v Mali ravni in za
selku Nadlisnik. 

Večina krajanov na demograf
sko ogroženih območjih je na po
govorih z občinsko komisijo pred
lagalo, da investitor prijavi za sofi
nanciranje vsa področja, ki so 
v planu izgradnje in imajo že loka
cijsko in tehnično dokumentacijo. 
V tistih krajevnih skupnostih, kjer 
tega nimajo, pa naj to čimprej na
redijo. To velja za krajevne skup
nosti Tuhinj, Pšajnovica, Špitalič in 
Motnik. 

R. G. 

Mercator 

NOVO NOVO NOVO NOVO NOVO 

iz pelatov 
z zelenjavo 
z olivami 
z gobami 

Omakce - ETA so brez konzervansov in namenjene za hitro 
pripravo jedi s testeninami, rižem... 
Prodajamo jih že po vseh živilskih prodajalnah. 
Kamničani ste še posebej vabljeni v našo samopostrežno 
trgovino, kjer bomo ustregli vsem vašim željam po naših 
izdelkih. 

Delovni čas: od 7. do 19. ure, v soboto od 7. do 12. ure. 
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Ostri boji v Trzinu so zahtevali pet smrtnih žrtev, med njimi je tudi Edvard Peperko pripadnik TO in štirje cisterna in številni tovornjaki. Poškodovana je bila bližnja hiša, ki sojo sovražniki tudi izropali. Napredovanje 
pripadniki J A. Na kraju dogajanja je ostalo strahotno uničenje. Avtobus je popolnoma zgorel. Uničena je tudi enot JA je bilo zaustavljeno. 

ZA SVOBODNO IN NEODVISNO DRŽAVO SLOVENIJO 

Slovensko zemljo moči kri 
mladih sinov 

Naša domovina je napadena! Vest je v trenutku obšla svet. Napadena je 
bila pravkar ustanovljena nova in mlada država Slovenija. Napadena je 
bila zato, ker si slovenski narod želi svobodnega življenja. Napadena je 
bila država, ki je bila žrtev agresije tudi že pred natanko 50. leti, ko so 
fašistične in nacistične čete hotele pokoriti Slovenijo in prav tako Jugosla
vijo. Danes pa je bila Slovenija napadena s strani Jugoslavije, naše 
dosedanje skupne države. Napadena je bila brutalno in brezobzirno in to 
zato, ker si gradi drugačno državo in to kljub temu, da se je zanjo izrekla 
ogromna večina prebivalstva. Slovenijo so napadli »naši bratje«, naša 
»Jugoslovanska ljudska armada«. Vprašujemo se, kje se je izgubilo na
čelo, da J L A ne bo nikoli uporabila orožja proti lastnemu narodu! Kje je 
tako opevano »Bratstvo in enotnost«? Kje so ostale lepe besede o sožitju 
in medsebojni ljubezni? 

Slovensko zemljo moči kri mla
dih sinov. Padajo pa tudi žrtve dru

gih narodov. JA skuša z vsemi 
sredstvi brezobzirno poteptati člo-

Stab civilne zaščite občine Kamnik organizira zavarovanje prebivalstva. 

TRGOVINA KMETIJSKE MEHANIZACIJE, 
IZDELAVA PLATIŠČ, SERVIS SIP 
POOBLAŠČENI SERVIS ZETOR 
Lojze Lah, Klanec 13, Komenda, tel.: 841-022 

zelo ugoden nakup kosilnic 

diesel 622, bencin-petrolej 622 
Plačilni pogoji: 50% takoj ob prevzemu, 
brezobrestno posojilo. 

BCŠ 
preostalo v 30 dneh, 

- traktorji ZETOR, IMT, TORPEDO, SAME, 
- SIP Šempeter - nakladalke 17, 20, 26, 19, 9, trosilniki ORJAK 40, 

rotacijske kosilnice 135, 165 in disk 165, rotacijske kosilnice BRITEV 
1990, 

- KRASMETAL Sežana - trosilniki Krpan 25, 36, tračni obračalniki, puhal-
niki, motorni krmilni mlini MBS-650, MES-700 in ME-345, 

- HMEZAD Žalec - sadilniki za krompir, avtomatski in polavtomatski 
izkopalniki krompirja, trosilniki rudninskih gnojil 

- program POTTINGER - nakladalke BOSS I 24m, BOSS II 29m, BOSS 
III 32 m, pajki HIT 54-64, silokombajni MEX GT in MEX II, 

- plugi LANSSBERG - dvo-, tri- in enobrazdni obračalni, 
- CREINA Kranj - cisterne 1200, 1700, 2200, 2700, 3200, 4200 litrov, 

6000 litrov po naročilu 
- program OLT Osijek - eno-, dvo- in trobrazdni plugi, sejalnice za žito in 

koruzo, 
- RIKO Ribnica - prednji in zadnji hidravlični nakladalniki 
- TEHNOSTROJ Ljutomer - trosilniki gnoja TG 2,5, TG 40, TG 42, 

kiperske prikolice in zadnji hidravlični nakladalniki, 
- motorne žage TOPSO 710, 
- program MLAZ Bogdanci - prikolice 3 do 6 ton. 
Rezervni deli za stroje SIP in servis, popravila kardanskih 
gredi, posredovanje rabljene kmetijske mehanizacije, popra
vila traktorjev in drugih kmetijskih strojev. 
Program SIP, cisterne Creina in stroje Tehnostroja zame
njamo po sistemu staro za novo. 
OBIŠČITE NAS, CENE IMAMO KONKURENČNE, PREPRI
ČAJTE SE! 
Odprto vsak delovnik od 7. do 18. ure. 

vekoljubna načela, želi materialno 
uničiti našo lepo deželo. Uporaba 
vseh uničevalnih sredstev zgovorno 
priča o namerah agresorja, govori 
o končnih ciljih tistih, ki imajo JA 
na svojih vajetih. 

Ogromna škoda, ki jo je že utr
pela naša lepa Slovenija in žrtve na 
obeh straneh ter škoda na »narod
nem telesu« še bolj utrjujejo pre
pričanje v pravilnost slovenske od
ločitve, še bolj utrjujejo pripravlje
nost vseh prebivalcev, da branijo 
Slovenijo. 

Kamnik se je v obrambo vključil 
z vsem svojim potencialom in je na 
žalost dal že tudi prvo žrtev. Go
spodarstvo je utrpelo veliko škode, 
ker je proizvodnja motena. Ljudje 
niso nikjer klonili! Pripravljeni so 
aktivno sodelovati in pomagati pri 
zaščiti neodvisne republike Slove
nije. 

Kako so naše obrambne struk
ture delovale v času napada in kaj 
je bilo storjenega za zaščito prebi
valstva, so bila vprašanja, ki smo 
jih zastavljali pri pristojnih orga
nih. Povsod, kjer smo se ustavili 
pri zbiranju podatkov, smo naleteli 
na vsestransko pripravljenost, zato 
vam. spoštovani bralci, posredu
jemo nekaj vtisov in ugotovitev, ki 
zgovorno pričajo o naši odločnosti. 

L J U D S K A O B R A M B A 

O aktivnostih ljudske obrambe 
v najširšem pomenu besede smo se 
v teh dneh. ki so bili skoraj usodni 
za mlado republiko Slovenijo, po
govarjali s sekretarjem sekretariata 
za ljudsko obrambo občine Kam
nik Janezom ltrlogarjem. Vsi de
lavci tega sekretariata imajo polne 
roke dela. sekretar pa je kljub 
temu našel čas za pogovor. 

Povedal nam je. da so vse 
obrambne priprave potekale zelo 
usklajeno in brez posebnih zaple
tov. Mobilizacija je bila opravljena 
zelo dobro in v zelo kratkem času. 
Zaradi veliko dela so aktivnosti 
medsebojno usklajevane, zlasti 
z oddelkom za splošne zadeve. Ce
lotno koordinacijo med posamez
nimi resorji je opravljal izvršni svet 
občine. Naloge se niso podvajale, 
zato je akcija obrambe bila uspešna 
na vseh področjih. 

Zelo pomembno področje je 
preskrba prebivalstva. V vojnih 
razmerah je bila preskrba zelo do
bra. Posebne panike ni bilo, 
zmanjkalo je le nekaterih artiklov, 
pa še ti so se znašli v naslednjih 
dneh na policah trgovin. 

Zdravstvena služba je odlično 
pripravljena. Organizira jo dr. Vla
dimir Breznik s sodelavci. 

Izvršni svet in tudi drugi resorni 
organi občine dnevno spremljajo 
vse dejavnosti na gospodarskem in 
družbenem področju. Proizvodnja 
poteka brez večjih zastojev. Pre
skrbljeno je tudi za celodnevno 
varstvo otrok. 

Aktivirana je bila tudi narodna 
zaščita, ki je zavarovala posamezne 
objekte, nekatere objekte pa so za
varovale enote TO ali pa enote 
Milice. Posebej velja omeniti, da 
so občinske službe delale preko ce
lega dne, tako da so občani lahko 
urejali najnujnejše zadeve. V celoti 
vzeto je življenje teklo brez poseb
nih zapletov in zastojev, upošte
vaje seveda izredne razmere. 

Obrambna prizadevanja so bila 
uspešna. Pripravljenost za sodelo
vanje je bila na zelo visokem ni
voju. Na sam dan napada na Slove
nijo je pri organiziranju cestnih za
por in postavljanju barikad bilo 
zelo prizadevno tudi kamniško go
spodarstvo. Dobro je organizirano 
tudi obveščanje o prebegih in zaje
tih. Skupaj z republiškimi organi je 
bilo takim vojakom omogočeno 
komuniciranje s starši in sorodniki. 

Ti vojni dnevi so pokazali visoko 
zavest vseh ljudi, tudi drugih na
rodnosti. Kot prostovoljci so se bili 
pripravljeni takoj vključiti v vse 
oblike odpora. Nekaj jih je bilo 
vključenih v enote TO, drugi pa 
bodo vpoklicani, če bo za to na
stala potreba. Po razpoložljivih po
datkih se je prijavilo več kot 120 
ljudi. 

Na celotnem področju družbe
nega dogajanja v teh dneh ni bilo 
opaziti zastojev. Ljudje so zavestno 
in disciplinirano opravljali svoje 
naloge, kar je zgovoren dokaz, da 
so pripravljeni z vsemi razpoložlji
vimi sredstvi braniti komaj rojeno 
republiko - našo domovino, dr
žavo Slovenijo, nam je še omenil 
Janez Brlogar. 

Poškodovana streha stanovanjske hiše Vilharjeve družine iz Komende, 
Zadružna 24. Streha je že obnovljena. 

T E R I T O R I A L N A 
O B R A M B A 

Neposredno odgovornost in 
glavno težo vojskovanja so nosile 
enote TO. Marjan Mahnič, povelj
nik TO za občini Domžale in Kam
nik, nam je v pogovoru povedal 
marsikaj zanimivega. Enote TO so 
se takoj vključile v boje z JA, ki je 
tokrat dokazala, da ji ni mar slo
venski narod in njegova volja po 
samostojni in suvereni državi. Vse 
enote TO so izvrševale konkretne 
borbene naloge. V Trzinu pa je na 
žalost našel smrt komaj 26-letni 
Kamničan Edvard Peperko. Od 
njega smo se z vsem spoštovanjem 
poslovili na kamniških Žalah. 
V bojih so padli tudi štirje vojaki 
JA. 

Vsi pripadniki TO častno in po
gumno izpolnjujejo zadane jim na
loge. Nekaj pripadnikov teh enot 
je bilo odpuščenih zaradi psihičnih 
težav, kar je v vsaki vojni normalen 
pojav, na drugi strani pa se je prija
vilo veliko prostovoljcev, pa jih ni 
bilo mogoče vseh vključiti v enote. 
Napori so bili izredno veliki, zato 
posamezne enote TO popolnjujejo 
oziroma zamenjujejo. Enote TO so 
v času bojev na položajih obiskali 
predsednik občinske skupščine 
Maks Lavrinc, predsednica izvrš
nega sveta Marija Sitar, sekretar 
sekretariata za LO Janez Brlogai 
in podpredsednik izvršnega sveta 
Miha Novak. 

Borbena morala je na visoki 
ravni kljub izrednim naporom in 
nevarnostim ter dejstvu, da so se 
soočali z močnejšim nasprotnikom. 
Malodušja ni! 

N A L O G E M I L I C E 
Milica, ki ima izredno po

membno področje dela. je uspe
vala vse pravočasno.in učinkovito 
reševati. O tem nam je pripovedo
val pomočnik komandirja postaje 
Milice v Kamniku Štefan Kovače-
vič. 

Milica je bila pripravljena na vsa 
dogajanja. Poleg rednih opravil je 
opravila tudi vse druge, ki jih je 
narekovala nastala situacija. Sem 
spadajo različne aktivnosti; organi
zacija blokad, preverjanje informa
cij občanov o gibanju sumljivih 
oseb in o drugih pojavih. Skrbeli so 
za vzdrževanje reda. za zavarova
nje premoženja in za varstvo prebi
valstva. Milica je svoje naloge us
klajevala s TO in drugimi dejav
niki. Zanimivo je, da v tem času 
beležijo manjše število ekscesov in 
drugih različnih prekrškov ter ne
dovoljenih dejanj. Vse manjše za
plete so uspeli sproti razreševati, 
zato nikjer ni bilo ogroženo življe
nje krajanov. Obvestila, ki jih da
jejo ljudje, so zelo dobrodošla, saj 
le-ta prav tako omogočajo že v kali 
zatreti vsak poskus sovražnega de
lovanja in tudi sicer pripomorejo 
pri odpravljanju drugih škodljivih 
pojavov. 

Enote Milice so uspešno delo
vale na vseh ogroženih področjih, 
kjer so bili skupaj s TO izpostav
ljene vsem življenjskim nevarno
stim. 

G O R S K A R E Š E V A L N A 
S L U Ž B A 

Takoj po napadu JA na oddajnik 
Krvavec je na poziv občinske ci
vilne zaščite odhitelo na Krvavec 
šest gorskih reševalcev. Oprem
ljeni so bili z vso potrebno opremo 
za reševanje ljudi. 

C I V I L N A Z A Š Č I T A 
Civilna zaščita ima izredno po

membno vlogo v sistemu reševanja 
ljudi in materialnih dobrin v pri
meru naravnih in drugih nesreč, 
predvsem pa izredno odgovorno 
dolžnost v primeru vojnih razmer. 
Civilna zaščita je vse dni vojaškega 
napada na Republiko Slovenijo 
bila z vsemi aktivnostmi vključena 
v neposredna dogajanja. Zlasti se 
je močno angažirala pri reševanju 
ljudi in njihovih materialnih do-

Pripravljen bager v Mengšu, prepreči eventualni preboj enotam JA 
v smeri proti Kamniku. 

Če mislite, da to resnica ni, 
se raje prepričajte na lastne oči! 

SNEŽANA & STANE OSENAR 
Prodajalna s tekstilom, Vrhpolje 39a (zraven gasilskega doma) 

PESTRA IZBIRA - UGODNE CENE 
otroška, ženska, moška oblačila • spodnje perilo (tudi kompleti), kopalke, 
nogavice • modni in drugi dodatki • igrače • ure • kozmetika 
Odprto od 9. do 12. in od 14. do 17. ure, v soboto od 8. do 12. ure. 



11. JULIJ 1991 v besedi in sliki KAMNIŠKI OBČAN 5 

v . t-

. 4 * 

Pred Brnikom. Enote policije se ne pustijo presenetiti. 

O tem, kako svoje naloge oprav
lja CZ , smo se pogovarjali z Mar
kom Matohom, poveljnikom ob
činskega štaba C Z in Vladom Šer-
beljem, načelnikom štaba. Pogo
varjali smo se tudi z nekaterimi 
drugimi člani štaba. 

Štab ima svoj sedež v prostorih 
gasilskega društva Kamnik. Zaradi 
neposredne ogroženosti prebival
stva pred posledicami vojnih dej
stev so sprejeli več ukrepov na po
dročju zaklanjanja prebivalstva 
pred letalskimi napadi, o prvi me
dicinski pomoči, o zaščiti pred bi
ološkimi in kemičnimi sredstvi, ne
eksplodiranimi ali drugimi razlitimi 
strupenimi snovmi ter o načinu re
ševanja ob požarih. Za vse naštete 
aktivnosti imajo usposobljene stro
kovne ekipe, kar velja tudi za teh
nično reševalne in druge naloge. 
Vse ekipe so sposobne takoj stro
kovno posredovati. 

Največ teh enot je na področju 
samega mesta, ki je tudi sicer naj
bolj ogroženo. Podobna je organi
ziranost C Z tudi v krajevnih skup
nostih. Za vsako področje je odgo
voren po en član štaba, zato je delo 
dobro in skladno organizirano. 

Organizirana je bila tudi socialna 
služba, ki že zbira vse potrebne 
podatke o zdravstvenem in social
nem stanju, zlasti ljudi, ki si sami 
težko pomagajo. Na štabu CZ so 
nam zagotovili, da je za varnost 
ljudi dobro preskrbljeno. Ljudje se 
morajo le ravnati po navodilih CZ. 
Podobna organiziranost na po
dročju C Z je tudi v delovnih orga
nizacijah. C Z povezuje tudi delo 
gorskih reševalcev, jamarjev in 
enot za reševanje s psi in kinolo
škim društvom. 

Naloge, ki jih ima štab CZ v teh 
težkih dneh, opravlja z vso odgo
vornostjo. Ima organizirano stalno 
dežurno službo, sodeluje pa tudi 
z inšpekcijskimi službami in koor
dinira delo s postajo Milice, zdrav
stveno službo, komunalnim podjet
jem ter drugimi 

Opremljenost enot C Z je zelo 
dobra. Vse enote imajo zaščitna 
sredstva (osebni zaščitni komplet), 
za ostale prebivalec pa teh zaščit
nih sredstev deloma primanjkuje. 
Štab CZ je zaprosil delovne organi
zacije, da osebna zaščitna sredstva 
razdelijo med zaposlene. Naročene 
so nove količine iti ljudje bodo ob
veščeni, kdaj in kje jih bodo lahko 
dobili. 

Zaradi možnosti letalskih napa
dov je posebna pozornost usmer
jena zaklanjanju prebivalstva. 
Osposobljena so vsa zaklonišča in 
zaklonilniki. 

Strnjeno mestno področje je naj
bolj ogroženo, zato so zgrajena za
klonišča namenjena zlasti tem pre

delom. Zaklonišča so obeležena 
s posebnimi napisi. Zaklonišča in 
zaklonilniki so na Duplici v Klavči-
čevi ulici, ulici Matije Blejca in 
Groharjevi ulici, v otroškem vrtcu 
in šoli na Duplici, na Perovem, pod 
avtobusno postajo, v srednješol
skem centru, pod Starim in Malim 
gradom, v Zavodu za usposablja
nje invalidne mladine, v domu sta
rostnikov v Mekinjah, na Tunjiški 
cesti, v Komendi, v nekaterih de
lovnih organizacijah, v drugih kra
jih pa v stanovanjskih blokih. Štab 
CZ priporoča prebivalcem, da si 
dobro ogledajo poti do zaklonišč. 

V vseh drugih krajih, kjer je ne
varnost letalskih napadov manjša, 
pa naj si ljudje poiščejo primerne 
zaklonilnike v stanovanjskih hišah, 
v naravi, v rovih, v jamah in na 
drugih primernih mestih. Prebi
valci naj strogo upoštevajo navo
dila CZ . Dobrodošli pa so tudi 
drugi strokovni nasveti. Le na ta 
način bo mogoče ohraniti življenja 
ljudi in tudi drugih živih bitij. 

Štab Cz je v teh dneh organiziral 
temeljito seznanjanje prebivalstva. 
Vključil se je tudi Impulz - kabel
ska televizija, ki prebivalce redno 
opozarja na pravilno ravnanje. 
V delovanju enot C Z so v polni 
meri vključeni tudi: Graditelj 
Kamnik. Gradbinec - enota Kam
nik, Stanovanjsko komunalno go
spodarstvo in še nekateri drugi. 

Člani štaba C Z so nam povedali, 
da imajo organizirano posebno 
ekipo za vzdrževanje zaklonišč. 
Imajo tudi sredstva za čiščenje 
vode in drugo. Krajani se v nujnih 
primerih lahko obračajo na štab 
C Z - telefon, 816-211 ali 811-067. 

Štab C Z je natisnil tudi posebno 
sporočilo občanom o pripravi in 
izdelavi priročnih zaščitnih sred
stev, o ravnanju pred nevarnostjo 
zračnih napadov večjega obsega in 
druga navodila. 

Iz razgovora izhaja, da ima ob
činski štab C Z situacijo popolnoma 
v svojih rokah, zato ponovno po
ziva krajane, da se takoj seznanijo 
s svojimi dolžnostmi in se v celoti 
ravnajo po navodilih. 

Trenutno so v Sloveniji sovraž
nosti ustavljene. Orožje molči. 
Upamo, da bo tako tudi ostalo. 
Začrtano pot svobodne in neod
visne države Slovenije bomo ures
ničili in zanjo se bomo tudi z vsem 
srcem borili. 

Prepričani smo. da bo zmagal 
razum. Svobodomiselnosti naroda 
ni mogoče zatreti. Tega dejstva bi 
se morali zavedati tudi akterji na
pada na Slovenijo. 

Zgodovina nas uči. da volje ljudi 
ni mogoče zlomiti, zato bo sloven
ski narod dosegel svoj cilj. kljub 
prizadevanju sovražnih sil. 

STANE SIMŠIČ 

PROTESTIRAMO 
Nekdanji borci NOV občine Kamnik na

jostreje protestiramo proti brezumju zvezne 
vlade in vodstva J A, kije včeraj, 27. junija 
1991 v zgodnjih jutranjih urah brutalno in 
brezobzirno pognalo na zavojevalno pot 
prve okupacijske enote JA na mlado sloven
sko državo. 

Nekdanji partizani - borci NOB imamo 
pravico in dolžnost zahtevati od ljudi, ki so 
izdali ukaze za dejanja, ki uničujejo mlada 
življenja in materijalne dobrine, da te 
ukaze nemudoma prekličejo. Borci zahte
vamo tudi odgovornost za vso povzročeno 
gorje, za ugasla življenja in za nove vojne 
invalide. 

Za občinski odbor ZZB NOV 
JANEZ PREZEU 

Moste. Ne bodo dovolili prehoda sovražnim oklopnikom. Cesto zapira velik bager. 

SLOVO OD EDVARDA PEPERKA 

Padel v boju 
za slovensko državo 

Kamnik seje v soboto, 29. junija poslovil od svoje prve vojne žrtve. Na 
kamniških Žalah je bil tega dne pogreb, na katerem se je množica 
Kamničanov, svojcev, prijateljev in sodelavcev poslovilo od Edvarda 
Peperka, podčastnika slovenske teritorialne obrambe, ki je za mlado 
slovensko državo dal življenje v srditem spopadu z jugoslovansko armado 
v bližini cestne blokade pri Trzinu. 

Čeprav človeka, ki se udeleži po
greba, prizadene izguba člove
škega življenja in jok njegovih naj
bližjih, pa je bil pogreb 26-letnega 
Edvarda Peperka nekaj, česar ni 
moč pozabiti vse življenje. K tu-

bartla, župana domžalske občine in 
Peperkovega učitelja na domžalski 
srednji ekonomski šoli Janeza Maj-
cenoviča, pa se ni mogla zadrževati 
več niti narava. Svoje nestrinjanje 
z izgubo mladega življenja, Edvard 
je namreč zapustil ženo Mojco in 
hčerkico Petro ter številne sorod
nike, je pokazala s tem, da je za 
nekaj minut vse navzoče zasula 
z drobno točo. Poleg tega je tudi 
trikrat strahovito udarila strela. Ob 
zadnjem udarcu strele pa se je 
v Kamniku kot v spomin vsem še 
živečim oglasila še elektronska 
alarmna naprava. Kljub temu, da 
je bilo vse po vrsti neznansko 
strah, pa so pevci D K D Solidar
nost iz Kamnika vseeno do konca 
odpeli pesem Slovenec sem. Ve
čina jih je nato, čeprav do kože 
premočenih, vztrajala in sledila po
grebni povorki. 

V cerkvi na Žalah je bil še krajši 
cerkveni obred. Ko so ljudje prišli 
iz nje, jih je pričakalo jasno nebo, 
kar bi si lahko razlagali tudi kot 
znak narave, naj ne obupujemo in 
da je vendarle ostalo še marsikaj, 
za kar je vredno živeti in vztrajati. 

Pogrebna povorka je nato odšla 
do groba družine Peperko pod Kla-
varijo. Tam je župnik še zadnjič 
blagoslovil posmrtne ostanke Ed
varda Peperka, pri tem pa je zmo
gel celo toliko človeškosti, da je 
molil tudi za tiste vojake, ki so 
Edvarda poslali v smrt, češ, saj naj
brž niti niso vedeli, za kaj in proti 
komu se borijo. Na koncu je še 
blagoslovil Slovenijo. Pevci D K D 

Državni pogreb ob novi slovenski zastavi. (Foto 

IN MEMORIAM 

EDU PEPERKU 
Vse svoje življenje 

si bil NAŠ. 
I Še ko si rasel 
m v materinem telesu 
m smo vedeli zate. Nič-
« kolikokrat te je naša 
C, sodelavka, tvoja 
§< draga mati, Krna ob

jela s pogledom med 
delom, pa smo te, 
ljubljeno bitje, objeli 
še mi. 

V njenih besedah 
si bil z nami: rasel si 
in rasel kot biljka in 
zrasel v zvedavega, 

prešernega dečka, ki je kar naenkrat postal fant. Po 
osnovni šoli si se odločil za učenje na ekonomski 
srednji šoli v Domžalah. 

In postal si zares NAŠ. Natanko takšen, kot smo si 
želeli: predan delu komercialista, Svilanitu in kupcem 
in Ml VSI SMO BILI PREDANI TEBI. 

Je bila morda ljubezen tista, ki je od tebe vedno 
znova in znova izvabljala najgloblja čutenja do dela in 
sodelavcev?! Tista davno spočeta in dolga ljubezen, ki 
je živela šestindvajset let, a hkrati tako kratka, nasilno 
pretrgana, ki je odštela čas tvojemu življenju?! 

Ko si zadnjič odhajal od nas, si bil tako srečen 
človek. Srečen morda zato, ker si se že veselil po
vratka v svoj dom, kjer je bila tvoja prava sreča - žena 
in hčerkica. Le kako bomo vsi mi, ki smo te imeli 
radi, brez tebe?! 

Upi in nade o našem sodelovanju, ki naj bi rojevalo 
veselje in plodove naši prihodnosti v Svilanitu, so se 
zgubili v bolečini, ki jo izlivamo tebi v zadnje slovo. 

Počivaj v miru, z našo ljubeznijo, spočeto tistega 
davnega leta in nikoli izpeto do konca. Ostala je ujeta 
v slovenski zemlji, kjer si omahnil. Naj te ljubi in 
varuje, sin njen. Sodelavci 

Z ganljivim nagovorom se je pred vežico na kamniških Žalah od Edija 
Peperka poslovil sodelavec iz Svilanita Marjan Kepic. (Koto: Stane Sim
šič) 

robnemu vzdušju je namreč svoje 
dodala tudi narava. Ta je začela 
negodovati že takoj po začetku po
grebnih obredov pred mrliško ve
žico. Jok Edvardovih svojcev je na
mreč začelo spremljati močno gr
menje izpod vrhov kamniških pla
nin, nato pa se je med blagoslovom 
župnika, ta je blagoslovil žaro s po
smrtnimi ostanki tragično premi
nulega teritorialca, še ulilo. 

Med nagovoroma Marjana Re
pica, komercialnega direktorja Svi
lanita. kjer je bil pokojni Edvarda 
Peperko do odhoda v vrste sloven
ske teritorialne obrambe zaposlen 
kot komercialist, in Antona Ei-
šerja. predstavnika slovenske voj
ske, ki sta Edvarda predstavila kot 
vestnega delavca oziroma vojaka, 
je že lilo kot iz škafa. Med nagovo
roma Ervina Antona Schvvarz-

Solidarnost so zatem zapeli poslo
vilno žalostniko. Kamniška godba 
pa je zaigrala pogrebnieo, vsi sku
paj pa so ob častni straži desetine 
slovenske teritorialne obrambe 
pozdravili še novo slovensko za
stavo. Družini, ki se nikakor ni 
mogla potolažiti zaradi nenado
mestljive izgube očeta, moža, sina, 
brata oziroma sorodnika, so zbrani 
izrekli globoko sožalje. Vendar pa 
so se s Pepcrkovimi le-ti skoraj za
gotovo znova srečali na žalnem 
obredu, ki je bil 6. julija v kamniški 
farni cerkvi. Takrat je bila namreč 
sveta maša za preminulim Edvar
dom Peperkom. 

V srcih vseh nas bodo Edvard 
Peperko in vsi. ki se zdaj borijo za 
Slovenijo, zagotovo ostali vse do 
takrat, dokler bo obstajal slovenski 
rod JANEZ PETKOVŠEK 

Zadnje slovo družine Peperko od Edvarda pred grobom. (Foto: J. P.) 



Iz Doma upokojencev 

Ob 16- i Doma 
24. maja 1991. Uvodna živahna skladba našega stanovalca Jožeta 

Mejača nas je popeljala v pravo praznično razpoloženje. Vodstvo Doma se 
je kot vsako leto želelo spomniti oskrbovancev, ki so tu 10 oziroma 5 let in 
prav tako tudi delavcev s prav takim jubilejem. Ta dan naj bo v spominu 
kot lep utrinek, je omenil povezovalec Tone Ftičar. Potem je povabil 
direktorico, naj pove nekaj uvodnih besed. 

Gospa Marta Žerko je nagovo
rila goste in stanovalce. Njene be
sede so bile vzpodbudne v teh po
mladnih dneh, čeprav okoliščine 
niso najbolj primerne, da bi bili 
veseli. Pozdravila je goste, svojce 
jubilantov, predstavnike občinske 
skupščine in regionalne zdrav
stvene skupnosti, predstavnici 
Centra za socialno delo in pred
stavnike izvršnega sveta. Izrekla je 
čestitke stanovalcem za 10 oziroma 
5 letni jubilej, prav tako pa tudi 
delavcem za K) in 15 letno delo. 
z željo, da bi še naprej tako zavzeto 
opravjali svoje delo. Povezovalec 
je predstavil oba nastopajoča, in 

sicer solistko, pevko Jožico Kališ-
nik (ki je do nedavnega pela pri 
Avsenikih) in Boža Matičiča. har
monikarja, ki je »profesionalec« 
šele sedaj, ko je v pokoju. Slišali 
smo pesmi Nocoj pa oh nocoj in 
Venite, rožce moje ob lepih zvokih 
harmonike. 

Osrednji del je bila podelitev 
plaket in daril stanovalcem. Dobili 
so jih: dve stanovalki in 18 stano
valcev s 5 letnim stažem. Spomnili 
smo se tudi pravkar umrlih, Marije 
Zargaj, ki je bila 9 let in Marije 
Smodiš, ki je bila 14 let med nami. 
Nato smo prisluhnili domačemu 
pevskemu zboru, ki ga vodi gospod 

Odkritje spominske 
plošče baročnemu 
slikarju Fortunatu 
Bergantu 

Ob 270-letnici rojstva znamenitega baročnega slikarja, 
roj. 6. 7. 1721, bo Skupščina občine Kamnik odkrila ploščo 
na Pernetovi hiši na Grabnu, kjer je živel slikar F. Bergant 
v svoji rani mladosti skoraj 20 let. Njegove rojstne hiše 
v Mekinjah ni več. Slovenci imamo štiri slavne baročne 
slikarje: Janeza Metzingerja, Franca Jelovška, Antona Ce-
beja in Fortunata Berganta. Njegova dela so bila do slikar
ske razstave leta 1922 v Ljubljani še neraziskana. Bil je sin 
umetnostnega mizarja Berganta, rojenega na Perovem pri 
Kamniku. Oče se je priženil v Mekinje in poročil hčer g. 
Beštra. Kmalu je kupil hišo na Grabnu, kjer je imel odlično 
mizarsko delavnico. F. Bergant, star komaj 15 let, je že 
pomagal očetu pri delih za oltarje v novo zgrajeni župnijski 
cerkvi na Šutni v Kamniku. Pri tem delu je njegov talent 
opazil takratni župnik Leopold Rasp in se je navdušil, da ga 
pošlje na študij najprej v Ljubljano, potem v Benetke in 
nato v Rim. Prve njegove slike so najdene na Hrvaškem 
v Liki leta 1750. Tako se je pričela pot umetnika, ki je v 18. 
stoletju dal našemu narodu čudovite cerkvene slike in 
portrete slavnih mož tiste dobe. 

O njegovem delu bo spregovorila direktorica Narodne 
galerije v Ljubljani dr. Anica Cevc ob odkritju plošče, ki bo 
v nedeljo, 28. julija 1991 ob 11. uri na Grabnu - Medve
dova ulica. 

Kamnik je ponosen, da se je v tem kraju rodil ta slavni 
baročni slikar in da je zapustil Frančiškanom v Kamniku 
nekaj dragocenih slik. Bergant danes spada v sam vrh 
baročnega slikarstva na Slovenskem.' 

Kamničane in okoličane vabimo, da se slovesnosti na 
Grabnu udeležijo v čimvečjem številu in s svojo prisot
nostjo počastijo našega in svojega rojaka. 

Dr. NIKO SADNIKAR 

Jožica Kališnik je ob spremljavi harmonikarja Boža Matičiča še posebej 
presenetila vse poslušalce. 

Ludvik Travnik. Sledile so čestitke 
jubilantkam, ki delajo v hiši. Za 15 
let Albini Smodiš. Trudi Černjavič 
in Ivanki Drolc. za 10 let pa de
lavni terapevtki Mileni Kopše. 
Nato je spet zapel pevski zbor: Kje 
so tiste ptičke moje. Rožic ne bom 
trgala.. 

Prejeli smo tudi pozdravni tele
gram, čestitala nam je ministrica za 

zdravstvo in socialno skrbstvo RS 
dr. Katja Boh. Spet se je zaslišala 
pesem. Direktorica Marta Žerko je 
povabila goste in svojce jubilantov 
k slavnostnem kosilu in se vsemu 
zahvalila za čestitke. Ob koncu 
uradnega dela sta Jožica in Božo 
izvedla še pesem Planika. Vsem 
skupaj, Bog daj dobro zdravje! 

MARIJ LAVRIČ 

Kultura pa taka 
18. junija 1991 smo se učenci 2.r. OŠ Mengeš in njihove razredni

čarke pripeljali z vlakom v Kamnik. Da bi se nekoliko kulturno 
izpopolnili, smo se odločili, da med drugim obiščemo tudi muzej 
Zaprice. Ob 9. uri nas je prijazno sprejela gospa Milka Cukjati, ki 
opravlja dela in naloge čiščenja in čuvanja v muzeju. Povedala nam 
je, da vodiča ne moremo dobiti, ker se nismo prej najavili. Mislili 
smo pač, da lahko pridemo, kadar je muzej odprt. Tega dne je bil 
uradno odprt ob 9. uri. 

Na ekskurzijo smo ieleli iti v lepem vremenu, zato tudi nismo 
mogli v naprej vedeti, kakšno bo vreme ravno 18. junija. Če bi ta 
dan deževalo, bi šli naslednji dan, ki bi bil brez padavin. Ker smo 
vseeno vztrajali in ieleli kaj strokovnega slišati, je šla ena od učiteljic 
vprašat, če nam res ne pripada vodič, kajti vstopnino smo te plačali. 
Gospa Helena Mejač je povedala, da vodičke ni. Toda gospa, ki je 
usposobljena in plačana za vodenje po muzeju, je sedela v sosednji 
sobi. Ni se ji zdelo vredno vstati s stola in otrokom na preprost način 
povedati nekaj besed o razstavljenih predmetih. 

Namesto nje je to delo zelo lepo opravila gospa Milka Cukjati, ki 
ne zasluti samo pohvalo, ampak tudi plačilo za to delo, ki ne spada 
med njene naloge in opravila. Če odgovorni imajo in mislijo še 
naprej imeti tak odnos do kulture, naj ne stokajo, Če bodo imeli še 
manj obiska in s tem tudi manj dohodka. 

(Op. MI NISMO BILI PRVI, KI SMO TO DOŽIVELI!) 
Razredničarke 2.r. 

OŠ Mengeš: 

VERA DROLC. MARIJA ZIERNFELD, MARIJA KOROŠEC 

NEKAJ UTRINKOV OB ZAPISU G. TILKE JESENIK IN KLUBA STARŠEV 

Zrel učitelj poda učencu roko 
Moj zapis je nastal ob dveh diametralno nasprotnih zapisih; na eni strani 

oh prizadetem opisu slovesa osmošolcev gospe T. Jesenik, na drugi strani 
pa ob, najbrž nič manj prizadetem zapisu Kluba staršev, v katerem skušajo 
učiteljem posredovati svoja stališča. 

Vse udeležene v teh medseboj
nih previdnih obtoževanjih popol
noma razumem, saj sem sama 
mama in tudi pedagoški delavec. 
Nekoč sem si služila kruh v ra
zredu, sedaj pa skušam svoje razi
skovalno delo posredovati študen
tom in mi tako muke šolstva niso 
neznane. In prav iz te moje osebne 
izkušnje bi rada napisala nekaj vr
stic. 

Gospa Tilka Jesenik ima seveda 
popolnoma prav. ko se zgraža nad 
početjem mladih. Nehvaležnost pa 
je vendarle palica z dvema kon
cema in preden zamahnemo z njo. 
se moramo dotakniti tudi njenega 
drugega konca. 

Kaj hočem povedati? Tudi moj 
sin je bil letos med osmošolci in 
sem se želela udeležiti valete in se 
zahvaliti vsem. ki so se bolj ali 
manj trudili z njim in z njegovimi 
sošolci. Ker me na valeto ni bilo. 
mi dovolite, da se javno zahvalim 
vsem učiteljem za njihov trud. vem 
namreč, da jim največkrat ni 
lahko. Zakaj pa me ni bilo na va
leto. bom tudi razložila. Ta isti dan 
je bila v Celju velika otvoritev raz
stave Kelti, in četudi me s kolegi 
veže predvsem znanstveno delo. 
sem dobila pisno vabilo na raz
stavo. Iz šole pa nisem dobila niče

sar, čeprav je imel valeto moj lastni 
sin. Morda bi si z majhnim ciklosti-
ranim lističem in kratkim vabilom 
le nekako uspeli podati roke in 
nam danes ne bi bilo treba sejati 
grenkih očitkov na straneh Kamni
škega občana. Zelo malo je po
trebno, da se med nami vzpostavi 
dialog, razumevanje in spoštova
nje! Obenem, oprostite mi, da vam 
tokrat maham z Makarenkom, 
vemo. da se otroci (dijaki, štu
dentje) uče ob našem vedenju in ne 
le znanju. In če ni med nami di
aloga in spoštovanja, ga ne priča
kujmo od tistih, ki se učijo od nas. 

In tako sem pristala ob drugem 
.delu zapisa, ob zahtevah oziroma 
pravilih, ki so jih dali učitelji učen
cem o njihovem vedenju in oblače
nju ter seveda* učenju. 

Glejte, četudi si dandanašnji 
mnogi domišljajo, da šola ni 
vzgojna institucija, kar je posebej 
mogoče zaslediti na srednjih šolah, 
je ta trditev največja bedarija, kar 
se nam jih je po usmerjenem izo
braževanju kdaj zapisalo ali zare
klo. Računalnik deluje s progra
mom, mlad človek pa se oblikuje 
v medsebojnih človeških odnosih. 
Temu pravijo psihologi identifika 
cija, jaz, ki sem kmečka duša. pa 
pravim, da se otrok enači (istoveti) 

in skuša preseči najprej svojega 
očeta ali mamo. pozneje pa vzgoji
telje in učitelje. Ž le malo psiholo
škega znanja bi morali vedeti, da se 
otrokov proces identificiranja 
burno ponovi v puberteti: otrok se 
tako rekoč ponovno odpre in se še 
enkrat obrne v svojo okolico, to
krat, če nima dovolj opore v svojih 
starših, k učiteljem. Tako so ti še 
posebej pomembne osebe, ki vzga
jajo (svoje) otroke tudi. da ne zapi
šem predvsem z lastnim vedenjem: 
torej z vsem tistim, ki je očem sko
raj nevidno, a je bistvo vsakega 
človeka - z njegovim odnosom do 
sveta in soljudi. In nemalokrat do
ber in zrel učitelj poda učencu 
roko. da zmore pot v svet. Takim 
učiteljem se dobesedno klanjam. 

A je tudi obratno. Učitelj, ki 
ureja spore z dijaki in učenci 
s »pestmi« in s »kozarčkom v roki« 
ali pa z zmerjanjem in poniževa
njem, ne more zahtevati od njih. 
da se vedejo drugače. In tega se
veda niti ne sme. če noče vzgojiti 
v mladih hipokrizije, ali po domače 
dvoličnosti. 

Torej je bil tisti zapis iz osnovne 
šole o obnašanju učencev zelo 
umesten, če učitelji s svojim vede
njem stojijo za njim. To bodo pač 
najlažje vedeli oni sami. 

Naj napišem še nekaj misli ob 
rob kot pedagoški delavec. Ko 
bomo spet stavkali, se borimo tudi 
za manjše število otrok v razredu, 
za možnost izobraževanja (v Slove

niji že nekaj let uspešno deluje ne
kaj šol - npr. VValdorfska šola ali 
pa Šola za življenje, potem tečaji iz 
psihologije, itd.), ki nam je takore-
koč odvzeto in je drugod po svetu 
enakovredno delu v razredu. Stav-
kajmo za pomoč strokovnjakov, ki 
jih Slovenci prav gotovo za ta po
dročja imamo in morda šele na 
koncu tudi za boljše plače. Vseka
kor pa naj ta zahteva ne bo na 
prvem mestu, kajti tako tudi ka
žemo svoj odnos do dela. Žal je 
mesto učitelja, kot tudi staršev, 
pod vsakodnevnim najobčutljivej
šim drobnogledom, ki zaznamuje 
tudi tisto, kar bi včasih želeli tudi 
skriti. Kje je torej izhod? Izhod je 
v osebnostni rasti, v duhovnem bo
gatenju človeka, še posebej staršev 
in pa učiteljev ter vzgojiteljev. 

In kako je torej s hvaležnostjo? 
Nekateri veliki slovenski ustvar
jalci pravijo, da je starši dobimo 
toliko, kolikor si je zaslužimo (A. 
Trstenjak). Težke besede, a ven
dar resnične. In kolikor bolj se 
bomo zavedali njihove teže, toliko 
bolj bomo učitelji in starši med se
boj sodelovali in si pomagali, sicer 
pa se nam kaj lahko zgodi, da 
bomo vsak na svoji strani objavljali 
zapiske in drug drugemu šteli na
pake ter stali vsak na svojem bregu 
reke. ki se ji reče življenje. Ta reka 
pa teče neustavljivo! Če ne z nami. 
pa brez nas! 

V. PERKO 

IZ PRETEKLOSTI 

Bistriški gozd 
Kot se je razvijala mestna 

uprava, tako je verjetno potekalo 
tudi nadzorstvo oziroma izkorišča
nje Bistriškega gozda (vsako leto 
izvoljena davkarja v kamniškem 
mestnem svetu oz. zboru za pobi
ranje davkov od gozda poleg osta
lih davkov ter t.i. četrtni nadzor
niki za letni obhod in pregled meja 
mestne posesti). Ker je mesto pri
padalo neposredno deželnemu 
knezu, je verjetno tudi uprava 
kmalu prešla na mestne organe. 
Mestni zbor. v katerega so volili 
notranji in zunanji svet ter občino, 
je štel skupaj s sodnikom 47 čla
nov. 

Poleg sodnika so iz svojih vrst 
volili še druge »uradne osebe«: 
nadblagajnika, blagajnika ali zidar
skega mojstra, dva davkarja. pi
sarja in oskrbnika mestnega špitala 
- običajno duhovnik, ki je vodil 
»dom za uboge ali onemogle«. Kot 
nekakšna posebnost kranjskih 
mest pa so Kamničanje volili takrat 
(recimo v 14.-17. stol. in kasneje?) 
vsako leto tudi t.i. četrtne nadzor
nike (Viertheils-Meister). Teh je 
bilo 12-16 in jih je mesto pošiljajo 
pregledovat meje mestne posesti 
na vse »štiri strani neba«. Največ 
dela so imeli tisti, ki so šli na sever 
v obsežne bistriške gozdove, da so 

3) »GOZDARSKA BAJTA« pri Žagani peči pred 1. svetovno vojno. 
Poseka zadaj je danes (1959) zopet zarasla z gozdom; zdaj levo ostenje 
Kogla, v sredini Trata in Gamsov skret, levo vznožje Brane. (Iz Kamni
škega zbornika V/1959 - foto: J. Kunaver). 

Korenska planina med Korutno in 
Krvavcem (Veliki Zvoh). Živina se 
vrača na planinske pašnike!? (foto 
Kočar I. 1988) 

letno pregledovali stanje meja 
mestnih gozdov. To je bilo vseka
kor potrebno in pomembno vsled 
velikega obsega te gozdne posesti 
ter velike oddaljenosti teh gozdov 
od mesta. Kot rečeno, druga naša 
mesta takih nadzornikov niso 
imela. Sejam mestega zbora so vča
sih prisostvovali tudi ostali kamni
ški meščani, posebno kadar so 
obravnavali važenjše zadeve, npr. 
tudi glede bistriških gozdov. To je 
bilo posebno aktualno v sredini 18. 
stol., ko so se vrstili spori s fuži-
narji. ki so rabili in zahtevali les za 
kurjavo in oglje za svojo dejavnost. 
Mesto je imelo tudi svoje sodišče, 
tudi t.i. krvno. Poleg blagostanja 
pa je v srednjem veku (Valvazor 
17.-18. stol.!) mesto Kamnik do
življalo tudi obdobja bede in pro
padanja. Turki napadejo Kamnik 
1471.. 1491. in 1528. (1491. izro-
pajo oziroma popolnoma uničijo 
samostan Mekinje, ko drve proti 

Savinjski dolini). Morila je tudi 
kuga: 14. in 15. stol. ter 1510., 
1563.. 1598, 1599. in 1624. in po
žari so uničevali stavbe ter drugo 
premoženje v Kamniku (1511. ob 
potresu, 1609., 1660., 1778., 1779., 
1788., 1804. in 1845.). Valvazor 
piše, da je bilo v njegovem času 1/4 
hiš v Kamniku zapuščenih; v letu 
1733 pa pišejo celo o polovici za
puščenih hiš v mestu (Dom in svet, 
Lj. 1892/V.. str. 517-521 ter Kam
niški zbornik I. - 1955, str. 22-30). 

Prvotno je bila služnostna pra
vica meščanov do lesa osebna 
(vsak meščan je iz gozda vzel, koli
kor je rabil), kasneje pa je postala 
stvarna ter vezana na posest hiše. 
V bližini mesta so preveč sekali in 
gozd popolnoma preredčili, zato so 
začeli sekati les v oddaljenejših 
predelih. Za posameznike je bilo 
to delo pretežko in so dobavo lesa 
nanovo organizirali. Mestna 
uprava je začela les dodeljevati 
meščanom, ki so plačevali pre
dujme ter stroške sečnje in spra
vila. Tako so bogatejši lahko dobili 
več lesa. ker so plačali večje pri
spevke. V 17. in 18. stol. so postale 
največji uporabnik Bistriškega 
gozda kamniške fužine, katerih za
četek sega najverjetneje že v prvo 
desetletje 17. stol. Pravico do lesa 
pa so si fužine pridobile šele 
z dvorno resolucijo cesarice Marije 
Terezije 16. okt. 1745. leta (pra
vica do oglja in lesa na območju 
Korošice in Konca), vse ostale pra
vice (paša. žir. macesnov les in 
druge) pa so še nadalje ostale me
stu Kamnik. Gozd. kot »objekt« je 
bil še vedno last mesta Kamnika, 
a je moralo mesto v stalnih sporih 
(v 18. stol. posebno s fužinami) to 
lastnino vedno znova dokazovati. 

V 18. stol. se je dobavljena količina 
lesa po posamezniku ravnala tudi 
po višini plačanih davščin. Brez
plačno ali po znižani ceni je bil le 
ies za kurjavo, odnosno gradbeni 

Taka je bila koča slovenskega planinskega društva v Veliki planini po I. 
svetovni svojni. Požgana je bila med okupacijo leta 1943. (iz Kamniškega 
zbornika V-1959, I. Zika: Žičnica na Veliko planino) 

les za domače potrebe, za obrt in 
trgovino pa ne. Vendar doslednosti 
pri teh podeljevanjih ni bilo. Tako 
so pivovarnarji, peki, barvarji in še 
nekateri drugi obrtniki dobivali več 
lesa. se pravi v skladu z njihovimi 
večjimi potrebami. Temu so se 
v drugi polovici 18. stol. upirali 
revnejši meščani in zahtevali ena
kost pri razdeljevanju, a pri teh 
zahtevah niso uspeli. Sicer pa so 
zemljiškopravno postali kamniški 
meščani lastniki Bistriškega gozda 
šele leta 1783, ko je bilo mesto 
Kamnik vpisano kot lastnik teh 
gozdov v deželni deski (urejena kot 
čista zemljiška knjiga). Upravljanje 
premoženja meščanov je do leta 
1854 vodil odbor mesta z mestnim 
sodnikom na čelu, tega leta pa je 
osnovana nova mestna občina 
z upravo, ki vodi in skrbi za »staro« 
meščansko premoženje in novo ob
čino (ločeno!) vse do leta 1866 (ob
činska seja dne 8. 8. 1866), ko so 
meščansko premoženje izločili iz 
občinske uprave in ustanovili t.i. 
Meščansko korporacijo (dalje v be
sedilu MK!) . To ime se torej pojav
lja v kamniških krogih od leta 1866 

dalje. S tem premoženjem je kas
neje upravljal poseben upravni in 
nadzorni odbor z 9 oziroma 5 člani, 
katerega so volili upravičenci do 
premoženja M K (194 hiš). M K od
kupi leta 1888 pašno pravico v bi
striških gozdovih od vaščanov še
stih okoliških vasi s tem, da jim 
odstopi 277 ha gozdov v predelu 
Konjske in Grohatega potoka 
(»ekvivalentni gozdovi, abgetra-
tene Walder«). Leta 1922 oblast 
(ne vrhovna!) prizna MK- i značaj 
agrarne skuposti, čeprav so nasta
jale v zvezi s tem pogoste težave, 
tako v A O monarhiji, bivši Jugo
slaviji, kot po 2. svetovni vojni in 
danes ponovno. Po prvi svetovni 
vojni je M K - i oblast z agrarno re
formo odvzela del zemljišč (paš
nike in planine), po 2. svetovni 
vojni pa je bila celotna posest M K 
razlaščena v korist države z ra
zlago, da predstavlja M K agrarno 
skupnost nekmečkega značaja 
(upravičenci so bili tako meščani-
nekmetje, kot kmetje!). 

TOMAŽ KOČAR 
dipl. inž. gozdarstva 



11. JULIJ KAMNIŠKI OBČAN 

Poročilo 
matičnih 
dejstev za 
mesec junij 
1991 
S M R T I : 

VVEBER Rozalija, družinska 
upokojenka iz Kamnika, Kersni
kova 8, stara 83 let, 
GIACOMINI Marija, družinska 
upokojenka iz Podgorja 99. stara 
79 let, 

mali 
oglasi 

Prodam tovorno prikolico za os. 
avto in ameriško gorsko kolo 
»huffy«. Tel. 301-103 od 7. do 15. 
ure, 831-662 po 15. uri. Cena po 
dogovoru. 

Prodam opeko bobrovec. Tel. 
831-348. 

ADŽAGA Emilija, upokojenka 
iz Ljubljane, Štembalova 24. 
stara 88 let, 
AJTNIK Marija, upokojenka iz 
Šmarce, Gornji log 20, 
POGAČAR Marija, gospodinja 
iz Križa 47, stara 86 let, 
BENKOVIČ Marijan Franc iz 
Mekinj, Cankarjeva 55, star 59 
let, 
SUŠNIK Ivana, invalidska upo
kojenka iz Žage 11, stara 64 let, 
V I D E R G A R Vid, klepar iz 
Šmarce, Gornji Log 20, star 53 
let, 
R O K A V E C Dušan, skladiščni 
delavec iz Mekinj, Neveljska pot 
12, star 42 let, 
P E R K O Nataša, učenka iz Kam
nika, Zikova ulica 2, stara 13 let, 
TOPOLČNIK Marijana, družin
ska upokojenka iz Ljubljane, 
stara 97 let, 
MESNER Lucijan, družinski 
upokojenec iz Kamnika, Maj-
strova 11, star 83 let, 
B O B E K Leopold, tekstilni dela
vec iz Kamnika, Tunjiška cesta 
2/A, star 38 let. 

Društvo upokojencev 
Komenda 
ima v društvenih 
prostorih na Glavar
jevi 104 vsak torek 
uradne ure od 9. do 
10. ure. 

SCI ^ podjetje za trgovino, posredovanje 
J in storitveno dejavnost d.o.o. 

Če ste pripravljeni delati v mladem 
a uveljavljenem trgovskem podjetju in 
če imate ustrezno kvalifikacijo, znanje 
ter sposobnosti, vas vabimo, da 
sprejmete naš izziv. 

Z A P O S L I M O V K A M N I K U : 

1. poslovodjo živilske stroke 
2. več prodajalcev 
3. dva pripravnika-prodajalca. 
Vsa dela se bodo pričela meseca av
gusta 1991. 

Svoje vloge oddajte v roku 8 dni od 
objave na naslov: 
CEDAM d.o.o., Ljubljanska 59, 
61230 Domžale. 

Popravek: 
V 11. št Kamniškega občana nam jo je pri zahvali svojcev 

pokojnega Marjana Benkoviča pri ponatisu besedila verzov zago
del tiskarski škrat, zato verz iz zahvale objavljamo še enkrat in se 
prizadetim opravičujemo. 

Na tvojih prsih ševske so cvetlice. 
V hudi slutnji trgala jih moja roka je. 
V srcu misel se je porodila. 
Življenje s tabo bilo lepo je. 
Na tvoji krsti šopek poljskih roi 
od tvojih dragih 
in od vnučkov šop, ki radi so imeli te. 
Na tvojem grobu toliko je cvetja, 
da skoz ne vidi gruda se. 

ZAHVALA 

Ob smrti našega dragega očeta, sta
rega ata. pradeda. brata-in strica 

Franca Kolesa 
iz Perovega 

se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
sodelavcem iz Titana in Svita za izrečeno sožalje. podarjeno 
cvetje in dar za druge namene ter spremstvo na njegovi zadnji 
poti. Posebej hvala osebju Doma upokojencev Kamnik za 
skrbno nego. predstavnikoma Z Z B NOV in Društvu upokojen
cev Kamnik za poslovilne besede ter gospodu župniku za 

pogrebni obred. 

Kamnik, julij 1991 

Žalujoči: otroci Tone, Milan, Mari, Slavka in Ema z družinami 
ter ostalo sorodstvo 

H R I B A R Marija, družinska 
upokojenka iz Godiča 54, stara 
70 let. 

P O R O K E : 

BOŠNAK Aleksander, orodjar 
iz Komende in 
KOS Nataša, prodajalka iz 
Most, 
N O V A K Mitja, clektrikar iz 
Ljubljane in 
GAŠPERLIN Irena, elektroteh
nik iz Kamnika. 
ROMŠAK Matija, sekretar iz 
Vrhpolja pri Kamniku in 
V R H O V N I K Helena, kontrolor 
iz Mekinj, 
M A T K O Franc, geodet iz Celja 
in 
DRČAR Valenka, dipl. ing. 
agronomije iz Ljubljane. 
ZAVOLOVŠEK Matevž, go
stinski tehnik iz Poljane in 
BASTL Jožica, prodajalka iz 
Bočne. 

K M E T O V A L C I 
P O Z O R ! 
Dober zaslužek nudimo 
zbiralcem plodov divjih 
češenj - necepljenih. 
Informacije na tel.: 737-
385, do 8. ure in od 21 . 
do 22. ure. 

w 

•g 

kočna 
trgovsko podjetje p.o. 

VSE NAŠE TRGOVINE SO IN 
BODO V VSAKEM TRENUTKU 
DOBRO ZALOŽENE! 

GOSTILNA PLANINKA KAMNIK 
Titov trg 4, tel. 831-451 
V PRIJETNEM AMBIENTU ORGANIZIRAMO OHCETI IN 
DRUGA DRUŽABNA SREČANJA. 

Obiščite nas! 

DELAVSKA UNIVERZA KAMNIK 

vas vabi, da se izobražujete v izobraževalnih oblikah, ki 
jih bo pričela izvajati v septembru in oktobru 1991 za 
odrasle in otroke. Vpisovali bomo v naslednje tečaje: 

- nemški jezik - od 1, do 5. stopnje - poučujemo 
s pomočjo kaset in videokaset, 

- angleški jezik - 1. in 2. stopnja, 
- italijanski jezik - 1. in 2. stopnja, 
- španski jezik - začetni tečaj, 
- tečaj nemškega jezika za predšolske otroke, 
- tečaj nemškega jezika za šolske otroke - od 1. do 

5. stopnje, 
- angleški jezik - priprava za srednjo šolo, utrjevanje 

snovi za 1. letnik srednje šole - tečaj se prične 26. 8. 
1991; 

TEČAJI RAČUNALNIŠTVA 
- uporaba programskega paketa LOTUS in OUATRO, 
- angleščina za razumevanje in uporabo računalni

škega programa VVORDSTAR; 

OSTALI TEČAJI IN ŠOLSKE OBLIKE 
- tečaji knjigovodstva in vodenje knjigovodske evi

dence na računalniku, 
- začetni in nadaljevalni tečaj strojepisja, 
- tečaj krojenja in šivanja - začetni in nadaljevalni, 
- obnovitveni tečaj higienskega minimuma, 
- NOVOST: seminar hujšanja in jogginga, 
- večerna osnovna šola za odrasle, 
- poslovodska šola, 
- samoizobraževanje za ekonomsko komercialnega 

tehnika in prodajalca. 

Prijave zbiramo v avgustu in septembru 1991, pisno ali 
po telefonu 831-064. Oglasite se lahko tudi osebno na 
sedežu DU Novi trg 41 a, vsak dan od 7. do 15. ure, ob 
četrtkih od 12. do 19. ure. 

Zaman je bil tvoj hoj. 
zaman vsi dnevi upanja, trpljenja, 
bolezen'je bila močnejša od življenja. 

ZAHVALA 

Z bolečino v srcu sporočamo, da nas 
je zapustil naš dragi mož. oče. brat. 

stric in zet 

Vinko Levstek 
s Križa 23/d 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sose
dom in članom obeh konjeniških klubov, ki ste sočustvovali 
z nami. nam izrekli sožalje. darovali cvetje in ga v tako velikem 
številu pospremili na njegovi prerani zadnji poti. Iskrena hvala 
tudi osebju bolnišnice Golnik, pevcem in gospodom župnikom 

za lepo opravljeno zadnje slovo. 

Žalujoči: vsi njegovi 

ELEKTRO SERVIS 
Marjan Plemeniti 
Vrhpolje73, tel. 831-058 
POPRAVILO 
pralnih strojev, bojlerjev, gospodinjskih aparatov, 
napeljava in popravilo elektro inštalacij in ostalih elektro 
naprav. 
Pridem tudi nadom. 
Se priporočam! 

V spomin 

Cirilu Komatarju 
iz Županjih njiv 

oh četrti obletnici njegove smrti. 
Danes praznoval bi ti svoj god. 
Saj vendar sta danes Ciril in Metod. 
Ko toliko let ti truplo že v zemlji trohni, 
tvoje dobro srce še v meni tivi. 
Za mnogo stvari je življenje prikrajšalo te. 
Za srce veselo, ki pesmi je pelo. pa le ne. 

Mekinje, 5. julija 1991 
Francka 

Praznina, moreča samota 
povsod, kjer te tSČt srce.' 
A kamor pogledam, me 
Spremljajo tvoje pridne roke. 

(A. Aniur) 

ZAHVALA 

Ob smrti naše drage mame, stare 
mame, sestre 

in tete 

Marije Hribar 
iz Zg. Tuhinja 50 

se najiskreneje zahvaljujemo sosedom, sorodnikom, prijateljem 
in sodelavcem iz Utoka. Lesnine Ljubljana in Stola za pomoč, 
izrečeno sožalje. darovano cvetje in dar za druge namene ter 
številno spremstvo na njeni zadnji poti. Prav tako hvala govorni
kom za lepe besede slovesa, pevcem za ganljivo petje in gospodu 

župniku za pogrebni obred. 

Zgornji Tuhinj. Vrhpolje. Komenda. Mengeš, junij 1991 
Žalujoči: sinova Kado in Janez, hčerki Zinka in Dragica z druži

nami, brat Janez z družino in drugo sorodstvo 

Ni več trpljenja, ne 
bolečine. 
življenje je trudno 
končalo svoj boj. 

(S. Gregorčič) 

Z A H V A L A 

Po hudi bolezni nas je zapustil dragi 

Jernej Berlec 
iz Kamnika, Zikova 3 

Iskrena hvala vsem za izrečeno sožalje. darovano cvetje, denarno pomoč 
in številno spremstvo na njegovi zadnji poli. Hvala gospodoma župni
koma, še posebej njegovemu prijatelju gospodu župniku Balohu. za obred 
in lepe besede. Zahvaljujemo se sodelavcem iz Titana in Alprema ter 
vsem gasilcem, ki ste se tako številno poslovili od svojega prijatelja. Hvala 
sorodstvu, sosedom, prijateljem. Vesninim in Tininim sošolcem in učite

ljem. 

Kamnik, junij 1991 

Žalujoči: žena Lojzka, hčerki Vesna in Tina, oče Jože , mama Julijami, 
brata Jože in Franc z družinama, sestra Olga z družino, stara mama Marija 

in drugi sorodniki 



Naše ulice in prometna 
varnost 

Pred tedni sem se imela priložnost sprehoditi skozi nekaj 
avstrijskih vasi. Tokrat se nisem zazrla le v urejenost in arhitek
turo okolja, temveč sem predvsem ostrmela, ko sem opazila, da 
ima malodanc sleherna vasica tako imenovane varnostne pragove 
na vseh nevarnejših cestnih odsekih. 

Večina bralcev seveda pozna 
take pragove, a nekateri pa 
vendarle ne. Gre preprosto za 
plast asfalta, ki leži odebeljena 
kot nekakšna »klobasa« ali 

prag čez cesto in onemogoča , 
da bi šofer predrvel ta odsek. 
Seveda je prag primerno ozna
čen z lučjo in znakom. Na ta
blah največkrat piše - Pozor, 

otroci! Pred nedavnim sem 
opazila nekaj podobnega na 
prometni ulici v ljubljanskih 
Fužinah, kjer gre veliko otrok 
ali na avtobuse ali pa preprosto 
v šole. Na tamkajšnji šoli so mi 
razložili, da se je pripetilo že 
kar nekaj hudih nesreč in so 
bili prisiljeni takole ukrepati. 

Stanujem na najbolj izpo
stavljenem delu Mekinj in že 
dolgo razmišljam, kaj bi ven
darle lahko ublažilo to nez
nosno sožitje takorekoč pode
želskega naselja z vedno bolj 
prometno cesto pri Kamniški 
Bistrici in ostalim zaselkom. 

Ena izmed rešitev je ned
vomno pločnik, pa vendarle, 
če se le spomnimo, da je na tej 
cesti vzelo še ne v dveh letih 
dve življenji, potem nam ploč
nik ne bo olajšal zavesti, češ saj 
smo pa le nekaj storili. Kajti 
dokler je hitra in neodgovorna 
vožnja mogoča, tako dolgo 
bodo avtomobili in motorji dr

veli. Prometni znaki to sicer 
prepovedujejo, preprečujejo 
pa ne! A l i res moramo čakati 
na še kakšno smrtno žrtev? Pu
stimo ob strani razmišljanje, 
zakaj je do nesreč prišlo, odgo
vorno raje razmislimo, kako bi 
preprečili hitro vožnjo! 

Zagotovo je ena od najzane
sljivejših in seveda tudi v tujini 
zelo razširjenih metod uvajanje 
varnostnih pragov. Prepričana 
sem, da marsikatero naselje ob 
prometni cesti nujno potrebuje 
takšno zaščito in o tem naj kar 
razmislijo krajani sami. Pozi
vam vse odgovorne, posebej pa 
šolnike v Mekinjah, v prvi vrsti 
pa seveda starše otrok, da jim 
omogočimo ne le varno pot 
v šolo in domov, temveč tudi 
varno življenje v naselju, ki 
ima preozko in neprimerno ce
sto, da bi lahko avtomobili še 
naprej drveli brez vsakršnih 
omejitev. 

V E R E N A P E R K O 

Skupščina občine Kamnik je ko
nec maja sprejela Odlok o ureditvi 
cestnega prometa na območju ob
čine Kamnik, kije pričel veljati 15. 
6. 1991. 

Vzrokov za pripravo tega odloka 
je bilo več, med drugim tudi ta, da 
pridemo do jasne opredelitve o po
sebni prometni površini za pešce 
na delu ulice Borisa Kidriča. Javna 
obravnava o odloku ni dala odgo
vora na to vprašanje, zato se v od
loku zavezuje skupščino, da naj
kasneje v roku enega leta izvede 
referendum, na katerem se bodo 
občani odločili, ali obstaja interes 
po vzpostavitvi motornega pro
meta na Kidričevi ulici v Kamniku 
in ali bo ta dvosmeren ali enosme
ren. Začasno odredbo o ureditvi 
cestnega prometa v mestu Kamnik 
je tako nadomestil »začasni« Od
lok o ureditvi prometa v občini. 
Menim, da bi bilo smiselno, tako 
žele tudi trgovci v tem delu mesta, 
čimprej oz. ob prvi priložnosti izve
sti referendum, saj nam tudi stro
kovnjaki iz Fakultete za arhitek
turo, gradbeništvo in geodezijo ne 
nudijo ugodnejših in boljših reši
tev, kot so laična razmišljanja. 

Nalepke v pokoju 
Z uveljavitvijo tega odloka so 

prenehale veljati nalepke, s kate
rimi je bila dovoljena vožnja na za 
promet zaprtem delu Kidričeve 
ulice. Nalepk je bilo izdanih preko 
30(1. zato so izgubile svoj smisel, 
promet z vozili v tem delu mesta je 
dovoljen samo za stanovalce, ki 
imajo vhod v garažo oz. parkirni 
prostor na tem območju. 

Dovoz in odvoz blaga z motor
nimi vozili v ulici Borisa Kidriča, 
v Maistrovi ulici in v Medvedovi 
ulici ter na Titovem trgu je dovo
ljen od 5. do 10. ure in od 17. do 
20. ure. Za nespoštovanje tega do
ločila odloka je zagrožena kazen 
v višini od 800 do 15.000 din 
(pravna oseba, obrtnik). Z de
narno kaznijo 800 din pa se kaz
nuje na mestu prekrška voznik, ki 
nepravilno parkira motorno vozilo. 

Parkirnega prostora pred knjiž
nico na Kolodvorski ulici ni več in 
je potrebno do Lekarne narediti 
nekaj korakov več od prvega parki
rišča, To je ena od zahtev krajevne 
skupnosti Kamnik-Center, ki jo je 
skupščina občine vzela za svojo. 

Časovna omejitev 
parkiranja 

Na nekaterih javnih parkirnih 
površinah bo parkiranje časovno 

omejeno. Predlagana sta dva 
takšna parkirna prostora, in sicer 
na Titovem trgu (od trga proti ka
varni Veronika) in na avtobusni 
postaji. Na to nas bodo opozorile 
obvestilne table. 

Za odstranitev opuščenih, po
škodovanih in dotrajanih vozil, ki 
so ovira v prometu, je opredeljen 
postopek, po katerem z odredbo 
policaja podjetje za vzdrževanje 
prometnih površin odstrani vozilo. 
Takšno odstranjevanje bo seveda 
zelo drago, saj bo potrebano pla
čati odstranitev in kazen. 

Dovoljenja za postavitev nepro
metnih znakov (reklamni napisi) 
v cestnem telesu izdaja upravni or
gan za promet, prav tako pa tudi 
dovoljenja za postavitev začasnih 
(sezonskih) prodajnih stojnic in mi
zic. Poenostavljeni postopki omo
gočajo strankam dokaj hitro prido
bitev željenega dovoljenja. 

Obveznosti, določene z odlo
kom, gre pa predvsem za namesti
tev cestno prometne signalizacije, 
morajo upravni organi in Komu
nalno podjetje Kamnik (podjetje 
za vzdrževanje javnih prometnih 
površin) izpolniti do 30. 6. 1991. 

STANE ZARNIK 

Prometna vzgoja 
v otroškem vrtcu 

Ž e kar nekaj časa nastaja ta sestavek v moji glavi, kot da 
bi čakala, da se bo vendarle nekaj zgodilo in bi mi ga morda 
le ne bi bilo treba napisati; saj skoraj ne morem verjeti, da 
je stanje, tako kot je, v resnici sploh možno. Pa vendar, kot 
je znano v sloganu - naj bo še v vsakdanjem življenju 
- nemogoče je mogoče! 

Vsako jutro pripeljemo našega najmlajšega v centralni 
vrtec Antona Medveda pred cerkvijo na Sutni, a popoldne 
prihajamo ponj, tako kot to počno vse ostale mame in atki, 
strici in tetke in babice. 

In tu se zgodba prične. Će ste prišli z avtomobilom, 
potem je najbolje, da z vso hitrostjo zapeljete po klancu 
navzgor vsaj pred vrata vrtca, tako da bo vam in vašemu 
otroku kar najudobneje, a če ne morete prav do vrat, 
hupajte in piskajte, da se bo zemlja tresla. Potem mirno 
zaklenite avto ih skočite na najbližji urad in postorite to in 
ono. Bodite brez skrbi, nič se ne bo zgodilo! Tudi ostali 
storijo enako. Tako je že zjutraj o t roško igrišče pred vrtcem 
z nekaj polomljenimi lestvami (ki že bolj spominjajo na 
srednjeveške, oprostite, gavge) in umazanim s plevelom 
zaraščenim peskovnikom pravo divje parkirišče. Ozek pre
hod med obojimi železnimi vrati pa je priljubljena skrita 
ulica, center našega malega mesta. Ne recite, da to ni res! 
Kolikokrat sem se ustavila in opazovala, kako vozijo z vso 
možno hitrostjo avtomobili tod mimo, kako malčki, ki 
nimajo na razpolago domačega ali plačanega taksija, da bi 
jih dostavili pred sam prag, poskakujejo pred cvilečimi 
zavorami, kako brezobzirni vozniki rinejo mimo vozičkov 
in trobijo ne več poskočnim starim mamam, ki nosijo 
v svojih naročjih našo bodočnost . 

Sram me je lastnega neznanja, a vendar vas moram 
vprašati gospa ravnateljica in ostali zaposleni v vrtcu; je to 
kakšna posebna nazorna predšolska prometna vzgoja o ne
varnostih v prometu, ali spada to nezaslišano prerivanje 
k razvojnemu nauku, morda v poglavje o preživetju moč
nejšega ali pa preprosto k telesni vzgoji za najmlajše? 

Če je temu tako, potem nemudoma snemite oboja kovin
ska vrata, ker promet samo ovirajo, obenem pa podrite 
igralne rekvizite in asfaltirajte peskovnike, da ne bi še kdo 
pomotoma menil, da je našim najmlajšim, takorekoč naši 
opleničeni bodočnost i , potreben mir, neonesnaženi zrak in 
pa seveda varnost, vsaj pri prvem koraku iz vrtca v ta nori 
svet. Starim mamam pa svetujem, če pač ne premorejo 
ničesar od tega, kar bi primerno hrumelo, drvelo in smr
delo okoli vrtca, da si čimprej nabavijo vsaj rolko, da 
z vnuki v naročju lahko dovolj hitro švignejo iz nevarnega 
območja. 

V. P E R K O 

M o d n a r e v i j a 
» P R I K O R O B A Č U « 

V okviru prireditev ob praznovanju 100-letnice »Kamni-
cana« sta lastnik trgovine Damast - Matjaž Perše in lokala 
Caffe K5 - Klavdij Koderman na Kidričevi ulici v soboto, 
15. junija pripravila prijetno razvedrilo z modno revijo. Pri 
pripravi prireditve so pomagali: Elektromat - Framat, 

d.o.o., Diskont Križ, Trival, Aranžerstvo Poka Kamnik in 
Roman Žurbi - gradbeništvo Šmarca. 

Prijetne kamniške manekenke so predstavljale kvalitetne 
izdelke butikov Hot Stuff, Salona Mode 32 iz Ljubljane in 
trgovin MERY, TEJ A Tunjice, S&S Vrhnolje, KIM, Perla 
in Porenta šport. 

Tekst in foto: V E R A MEJAČ 

Butik Hot Stuff iz Kidričeve ulice je na modni reviji med 
drugim predstavil izdelke za slovesne priložnosti. Te iz
delke si pri njih lahko tudi sposodite. Za popestritev modne revije je poskrbel Alberto Gregorič. 

Kamniški občan 

KAMNIŠKI OBČAN - Usta
novitelj Skupščina občine 
Kamnik, izdajatelj Prelest, 
d.o.o. Ljubljana, Titova 37, di
rektor Tone Štrus. Predsednica 
časopisnega sveta Breda Pod-
brežnik-Vukmir. Uredniški od
bor: Janez Balantič, Tone Fti-
čar, Damjan Gladek, Romana 
Grčar, Dušica Jesenik-Brem-
šak, Ivo Pire, Matic Romšak, 
Stane Simšič, Bojan Traven, 
Janez Votek glavni in odgo
vorni urednik. Strokovna so-
elavka Vera Mejač. Tehnični 
urednik Andrej Glavan. Lek
tor Drago Kuhar. Kamniški 
občan izhaja dvakrat mesečno 
in ga prejemajo vsa gospodinj
stva brezplačno. Naslov ured
ništva: Kamnik, Titov trg 1, te
lefon 831-311 ali n.c. 831-511, 
831-504 in 831-266, 831-523,in
terna 29. Žiro račun: Prelest, 
d.o.o. Ljubljana 50102-601-
3114 - Rokopisov in fotografij 
ne vračamo. Tiska Tiskarna 
Ljudska pravica v Ljubljani 
v nakladi 10.000 izvodov. 

VABILO 
Dan kamniških planin na 

Kamniškem sedlu 
Vsakoletno srečanje planincev in ljubiteljev gora - »Dan kamni
ških planin« bo 

V NEDELJO, 21. JULIJA 1991 OB 11. 
URI NA KAMNIŠKEM SEDLU. 

Tega že tradicionalnega dneva se vsako leto udeleži veliko število 
ljubiteljev gora iz vseh koncev Slovenije; prihajajo pa tudi od 
drugod. 

To planinsko srečanje bo popestril tudi lep in prijeten kulturni 
program. Planinsko društvo Kamnik vabi na Kamniško sedlo vse, 
ki ljubijo gore in lepo okolje ter naravo. 
Vabi vse, ki se vesele srečanja s planinskimi prijatelji. 

STANE SIMŠIČ 

TURIZEM 

Odprta vrata 
Turistična agencija Gol/turist in Turistični biro Kamnik 

sta 22. junija organizirala prireditev ODPRTA VRATA. 
Namen prireditve je bil predstaviti njuni dejavnosti. 

Na Titovem trgu je bilo ta dan zelo živahno. Pripravili 
so stojnice s propagandnim gradivom o Kamniku in tudi 
o drugih krajih. Zanimiva je bila stojnica s kamenjem iz 
Kamniške Bistrice, s pripisom - Lepote in posebnosti 
Kamniške Bistrice ter z vprdšanjem: Ste kdaj opazovali 
kamenje v vodi? 

Najbolj obiskana je bila stojnica, ob kateri je planša-
rica Kati Turk gostoljubno postregla s sirčkom, skuto, 
ajdovim kruhom in maslom. Na voljo so bili njeni spo
minki - planinsko cvetje na lesu - in trniči. Marko Zupan 
pa je skrbel za postrežbo z domačo medico, domačo ore
hovo potico in pristnimi domačimi flancati. Njegov sin 
Primož je večkrat prijel za rog in privabljal obiskovalce 
k dobrotam. 

Na sliki v sredi je Esma Rakovič, animator kamniškega 
turizma. 

V E R A MEJAČ 

CESTNI PROMET NA OBMOČJU OBČINE 

V eno ali obe smeri 

AVTOPRODAJA d.o.o. 
Šmarca, Bistriška 25 
Kamnik, tel.:811-593 

prodaja rabljenih vozil vseh znamk 
komisijska prodaja rabljenih vozil 
montaža sončnih streh in avtoradiov 
nudimo tudi knjigovodske storitve za manjša podjetja. 

S E P R I P O R O Č A M O ! 


